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A Tiszazugi Önkormányzatok Társulásá-
nak Társulási Tanácsa megtartotta a 2021. 
év első ülését, 2021. október 14. napján.

Dr. Papp Antal polgármester, a Tiszazugi 
Önkormányzatok Társulásának elnöke a na-
pirendi pontok ismertetése után tájékoztatta 
a tagokat a 2020. és 2021. években, a ka-
tasztrófavédelemről és a hozzá kapcsolódó 
egyes törvények módosításáról szóló 2011. 
évi CXXVIII. Törvény 46. § (4) bekezdésében 
meghatározott jogkörben hozott elnöki dön-
tésekről. A koronavírus-járvány okozta ve-
szélyhelyzetben dr. Papp Antal elnök a költ-
ségvetésről, a Társulási Megállapodás és a 
Társulás Szervezeti és Működési Szabályza-
tának módosításáról, valamint a tagdíjakról 
hozott döntéseket.

A továbbiakban szó volt a Társulási Meg-
állapodás módosításáról, majd az ülés har-
madik napirendi pontjaként a Tagok a köz-
ponti orvosi ügyelet ellátásának lehetőségei-
ről tárgyaltak. Dr. Papp Antal elmondta, hogy 
a jelenlegi szolgáltatóval kötött vállalkozási 
szerződés a rendelési időn kívüli orvosi 
ügyelet ellátására vonatkozó közbeszerzési 
eljárás lefolytatásának idejére jött létre, ezért 

Tiszazugi Önkormányzatok Társulása  
TÁRSULÁSI TANÁCS ÜLÉS

A martfűi Tisza Ipartelepen működő DE-
SZÁN Kereskedelmi és Szolgáltató Kft. 
2020.12.01. és 2021.07.15. között 110,2 
kWp névleges teljesítményű napelemes 
áramtermelő berendezést épített ki a tevé-
kenysége során felmerülő villamos energia 
igénye jelentős részének biztosítására – tájé-
koztatott Szántó Tibor műszaki és fejlesztési 
igazgató.

A beruházás az Európai Unió vissza nem 
térítendő támogatásával, a Széchenyi 2020 
program keretében valósult meg.

A projekt során a cég műhely- és iroda-
épületeinek lapos tetején összesen 290 db 
napelemet helyeztek el, amelyek megújuló 
energiaforrás felhasználásával állítanak elő 
éves szinten mintegy 125.000 - 135.000 kWh 
villamos energiát. Ez a DESZÁN Kft. éves vil-
lamos energia igényének mintegy fele része.

Napelemes áramtermelés a DESZÁN Kft-nél

a Tagok most döntést hoztak a közbeszerzé-
si eljárás előkészítéséről.

Az ülésen jelen voltak a Társulás tagjai 
közül Hegyes Zoltán polgármester, Cibakhá-
za Nagyközségi Önkormányzattól; Pintér 
Csaba Gábor polgármester, Csépa Községi 
Önkormányzattól; Fenyvesi Zoltán, Nagyrév 
Község Önkormányzat delegáltja; Kerekes-
né Dr. Holló Helga polgármester, Szelevény 
Községi Önkormányzattól; Hegedűs István 

polgármester és Dr. Csala István aljegyző Ti-
szaföldvár Város Önkormányzatától; Dr. Kiss 
Györgyné polgármester, Tiszakürt Község 
Önkormányzattól; Vágner István polgármes-
ter, Tiszasas Községi Önkormányzattól és 
Wenner-Várkonyi Attila polgármester, Kun-
szentmárton Város Önkormányzatának de-
legáltja.

Takács Anita
ügyintéző

A cég által a zöldberuházásra elnyert visz-
sza nem térítendő támogatás 17,93 millió Ft 
volt, a beruházás teljes bekerülési költsége 
pedig nettó 29,88 millió Ft-ot tett ki.

A rendszert a szolnoki székhelyű FRIGO-
TEAM Hűtő- és Klímatechnikai Kft. alakította 
ki.

A fejlesztésnek köszönhetően a DESZÁN 
Kft. villamos energia felhasználásából szár-
mazó széndioxid kibocsátása várhatóan a 
korábbi években kibocsátott mennyiség har-
madára csökken – tudtuk meg városunk 
meghatározó gazdasági szereplőjének saj-
tóközleményéből.

A DESZÁN Kft. 2000-ben alakult. A ma 
közel hetven főt foglalkoztató cég szabász-
késeket, szerszámokat és alkatrészeket 
gyárt a cipő-, az autó- és a csomagolóipar 
számára.

A kijelölt gyalogos-átkelőhelyen gázolta el 
az idős embert a tehergépkocsi vezetője.

Egy tiszavárkonyi lakos közlekedett te-
hergépkocsival Martfű belterületén 2021. 
szeptember 18-án 6 óra 20 perc körül. A so-
főr haladása során a Szolnoki út és a Május 
1. út kereszteződéséhez érkezett, ahol eddig 
tisztázatlan körülmények között elütötte a ki-
jelölt gyalogos-átkelőhelyen áthaladó gyalo-
gost. A baleset következtében a gyalogos a 
kórházba szállítást követően elhalálozott – 
tájékoztatott a Jász-Nagykun-Szolnok Me-
gyei Rendőr-főkapitányság.

A Szolnoki Rendőrkapitányság közúti ba-
leset okozása vétség elkövetése miatt folytat 
eljárást.

Halálos kimenetelű közúti 
közlekedési baleset Martfűn 
RENDŐRSÉGI HÍREK

Nézeteltérésből 
garázdaság

A szolnoki nyomozók gyanúsítottként 
hallgatták ki a tiszaföldvári lakost, aki Martfűn 
bántalmazta ismerősét.

A Szolnoki Rendőrkapitányság garázda-
ság vétség elkövetése miatt folytat nyomo-
zást egy 50 éves tiszaföldvári lakos ellen. A 
rendelkezésre álló adatok szerint a jogsértő 
2021. szeptember 5-én a délutáni órákban 
Martfű Tisza-parti kiülőjénél előzetes szóvál-
tást követően tettleg bántalmazta a sértettet, 
aki - az elsődleges orvosi vélemény szerint - 
nyolc napon belül gyógyuló sérülést szenve-
dett. A gyanúsított beismerte a terhére rótt 
bűncselekményt.
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Martfű Város Önkormányzata 2021. évi 
költségvetésének alakulásáról, az önkor-
mányzat vagyoni helyzetéről és folyamat-
ban lévő beruházásairól dr. Papp Antal pol-
gármester számolt be a 2021. október 14-én, 
a Polgármesteri Hivatalban megtartott köz-
meghallgatáson.

„Nagy fejlődés előtt áll a város”  
KÖZMEGHALLGATÁS 2.

Az idei év nagy részében a képviselő-tes-
tület feladatait átruházott hatáskörben a pol-
gármester gyakorolta, folyamatosan egyez-
tetve az önkormányzati képviselőkkel. Az 
előző évi zárszámadást és az idei költségve-
tést is dr. Papp Antalnak kellett elfogadnia.

– Első körben 2.2 milliárd forint volt a 
2021. évi költségvetés sarokszáma, jelenleg 
2.6 milliárdos költségvetési főösszeggel ren-
delkezik Martfű. Ennek nagy része, egy milli-
árd forint feletti a beruházások összege, 
amelyből több akár át is csúszik a következő 
évre – tájékoztatott dr. Papp Antal. A polgár-
mester szerint ezek a számok még tovább 
emelkedhetnek, utalt arra, hogy a közmeg-
hallgatás napján döntött a képviselő-testület 
egy, a Lidl melletti földterület értékesítéséről, 
44 millió forint + áfa értékben. Az erre vonat-
kozó szerződés aláírására is sor került ezen 
a napon. Várhatóan három, DM, KIK és PEP-
CO üzlet nyílik az új bevásárlóközpontban. 
Tárgyalás kezdődött további két üzlet és 
emeletes házak építéséről is a városközpont 
déli területén.

– Ez a költségvetés nem magától lett eny-
nyi, hanem sok-sok éves megtakarítás, illet-
ve pénzügyi program következménye. Hét 
éve vette át az önkormányzat vezetését, és 

hat éve 1 milliárd forint főösszeggel fogadták 
el az első költségvetést. Azóta nem kis pénzt 
takarított meg az önkormányzat, és a vagyo-
na is több mint duplájára emelkedett. Látszik 
a városon is, hogy számos beruházás kezdő-
dött, amelyekhez mindegyikhez próbálunk 
pályázati támogatást is szerezni, és szer-

zünk is valamilyen szinten – mondta el dr. 
Papp Antal. A polgármester négy beruházást 
is említett, ahol felújítási munkálatok zajla-
nak.

Folyik a szociális alapszolgáltatás bőví-
tése a volt Mártírok úti iskolaépületben, no-
vemberi műszaki átadási határidővel, ahová 
a lakosságot is várja majd bejárásra az ön-
kormányzat. Megtekinthetjük együtt, hogy 
hogy néz ki az intézmény, és milyen elképze-
lések vannak a jövőben az idősek otthona ki-
alakítására vonatkozóan. Lépésről lépésre 
halad az önkormányzat, hisz egy összegben 
nem kap akkora pályázati támogatást, ami 
elegendő alap ahhoz, hogy az önkormányzat 
a mai kornak megfelelő, kulturált, szép helyet 
biztosítson az időseknek, a városközpontban 
élve.

A másik nagyobb beruházás a sportcsar-
nokot érinti, az öltözők és a vizesblokkok tel-
jes felújításával és büférész kialakításával.

Két önkormányzati beruházás is zajlik az 
óvárosi részen: új járdát alakítanak ki a Hu-
nyadi út baloldalán, ahol tavaly új lámpasor 
is épült. A közterületi közvilágítás korszerűsí-
tését is tervezi az önkormányzat a városban, 
de az erre kiírt közbeszerzésre nem jelentke-
zett vállalkozó, vagy olyan irreális árak jelen-

nek meg, amit képtelenség elfogadni. Ha az 
önkormányzat kiadásainak csökkentésére 
irányuló, újabb közbeszerzés sikerrel jár, vár-
hatóan a közvilágítás korszerűsítési beruhá-
zás is százmilliós tételt tesz majd ki. – A rezsi-
árak növekedését a lakosok közvetlenül nem 
érzékelik, de a cégek, így az önkormányzat is 

a piaci árat fizeti, és az emelkedő árak a lako-
sok számára is megjelennek, beépítve más 
költségekbe – figyelmeztetett a polgármes-
ter.

Elkezdődött az óvárosi részen az esővíz 
elvezető csatorna szélesítése, bővítése, 
betonlap és gyeptégla burkolással. Az önkor-
mányzat saját kivitelezésében zajló beruhá-
zás célja, hogy a belvízelvezető rendszer a 
jelentős csapadékmennyiséget is biztonság-
gal elvezesse az ilyen szempontból veszé-
lyeztetett településrészen.

Folyamatban van az ipari park kialakítá-
sa is, amelynek elkészültek az ivóvíz- és csa-
tornahálózati tervei. Az óvárosi részen terve-
zett új építési telkekre vonatkozó ivóvíz- és 
csatornahálózat kiépítésére árajánlatokat is 
kért már az önkormányzat, és az áramszol-
gáltató is visszajelzett, hogy jövő év áprilisáig 
kiépíti a közvilágítási és a villamoshálózatot. 
Ezt követően megindulhat az ezen a terüle-
ten kialakított 93 telek egy részének értékesí-
tése.

A működési kiadások 37%-ban teljesültek 
az első félévben, ezen a téren nagyon visz-
szafogott volt az önkormányzat. A beruházá-
sok még alacsonyabb szinten teljesültek, 
mert nagy részük áthúzódik a második félév-
re. – Végülis a működési kiadások a lényege-
sek, mert a dologi kiadások nem pótolhatóak, 
a beruházások azonban itt maradnak – 
hangsúlyozta a polgármester.

– A képviselő-testület jól gazdálkodik, az 
önkormányzat anyagi helyzetét folyamato-
san rendben tartjuk, és jó célokra fogjuk 
használni – fogalmazott a közmeghallgatá-
son dr. Papp Antal, megköszönve a testület 
és az önkormányzat dolgozóinak munkáját. 
– Nagy fejlődés előtt áll a város, és folyama-
tosan fejlődni is fog! – jelentette ki városunk 
polgármestere.

Herbályné Kalmár Irén
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A gépjárművek az ingatlan előtti meg-
állására és várakozására szolgáló, bur-
kolt területek (közterületi parkolók) és gép-
kocsi bejárók létesítésének szabályairól 
is tájékoztatta a 2021. október 14-én megtar-
tott közmeghallgatás résztvevőit dr. Papp 
Antal polgármester. Az önkormányzati sza-
bályozás várható változásainak célja a tele-
pülés zöldfelületeinek jogszabályban előírt 
védelme.

A közterület rendeltetéstől eltérő haszná-
latára vonatkozó önkormányzati rendelet 
módosítására irányuló előterjesztés tárgya-
lását a közmeghallgatást megelőzően kezd-
te el a képviselő-testület. A fórumot követően, 
az ott elhangzottak ismeretében, a késő esti 
órákban szintén ennek a napirendi pontnak a 
további megvitatásával folytatódott a testületi 
ülés.

– Ezzel a témával sokat foglalkozik mos-
tanában az önkormányzatunk és más telepü-
lések önkormányzata is, hisz nem csak ná-
lunk jelent ez problémát – emlékeztetett dr. 
Papp Antal. – Arra figyeltünk fel, hogy az ön-
kormányzat tulajdonában lévő területeket a 
lakosok folyamatosan elfoglalják valamilyen 
módon. Sok helyen betemették a vízelvezető 
árkokat és parkolókat alakítottak ki a terüle-
tén.

Nem az a lényeg, hogy mindent letérkö-
vezzünk, lebetonozzunk, hanem lehetőség 
szerint minél több park, zöld felület legyen 
Martfűn. Sok lakóval is beszéltünk, de a bejá-
rók építésére vonatkozóan nem keresik fel 
az önkormányzatot a lakosok, hogy tulajdo-
nosi hozzájárulást kérjenek, pedig a hozzájá-
rulásban, azon túl, hogy legyen szabályos, 
más megkötést nem szoktunk tenni. Parko-
lók építése azonban tilos, és nem is az önkor-
mányzat szabályozza, ez építési engedélye-
zési eljárás, amely a Kormányhivatal hatás-
körébe tartozik. Az útkezelői, közműkezelői 
engedélyek, nyilatkozatok beszerzése és a 
jelentős tervezési és eljárási költségek elle-
nére nem is biztos, hogy végül engedélyezik.

Tulajdonosként az önkormányzat felbon-
tathatná a közterületen parkolási céllal illegá-
lisan lebetonozott, letérkövezett vagy zúzott-

kövezett területeket. Mindezek helyett szab-
ványos alternatívát jelenthet a gyephézagos 
téglás megoldás, amely ilyen mértékben 
nem érinti a zöldfelületeket. Emellett, vissza-
tartó jelleggel, területalapú közterület 
használati díj bevezetését tervezik. Az erre 
vonatkozó szabályozáson dolgozik az önkor-
mányzat – tájékoztatott a polgármester.

Különösen kirívó példa a közterületek 
engedély nélküli beépítésére a Bata lakó-
telep, amely építészeti védelem alatt áll. 
Ezt a területet úszótelkek jellemzik, így az 
épületek közötti terület nagy része önkor-
mányzati tulajdonban van. Itt rengeteg rossz 
példa látható, így viszont az örökségvédelem 
és a Bata-örökség sajnos teljesen kárba 
vész idővel.

– Önkormányzati területet, köztulaj-
dont nem lehet csak úgy szó nélkül elfog-
lalni – figyelmeztetett dr. Papp Antal. – Per-
sze erre jön a válasz a lakosoktól, hogy ők 
rendben tartják a környezetüket, a házuk 
előtti közterületet. De erre is van jogszabály, 
hogy ez a kötelességük, mint ahogyan a víz-
elvezető árkokat is a lakóknak kell rendben 
tartaniuk. Ez Martfűn nem hogy nem megy, 
de betemetik az árkokat, hogy kocsival arra a 
területre állhassanak. Lehet egyet nem érteni 
azokkal, de a jogszabályokat akkor is be kell 
tartani.

Sok esetben megörökölt helyzetek ezek, 
országosan, más településeken is, de foglal-
kozni kell vele. Azt pedig, hogy mennyire lesz 
sikeres, meglátjuk – mondta a polgármester.

A közmeghallgatáson résztvevők reakció-
iból is érezhető, mekkora feladat előtt áll az 
önkormányzat a közterületek jogszerűtlen 
használatára vonatkozó szankcionálással. 

Molnár Annamária több szempontból sem 
tartja igazságosnak a területalapú közterület-
használati díj bevezetését.

Mint mondta: nem az a problémája, hogy 
van egy jogszabály és hogy azt be kell tarta-

ni. 20-30 év alatt azért épültek meg ezek a 
parkolók, azért lettek betemetve az árkok, 
mert azt valaki hagyta, nem szólt senki a la-
kosnak, aki nem tudta, nem akarta tudni, 
hogy erre van jogszabály.

Minderre példaként saját családi házukat 
hozta fel, amelynek megvásárlásakor maguk 
oldották meg a csapadékvíz elvezetését.

– Ez nem közhír ma Martfűn, hogy erre 
készül az önkormányzat. Mert ha ez közhír 

KÖZMEGHALLGATÁS 3.

Vagy díjat fizetnek, vagy helyreállítják a zöldfelületet – Az 
önkormányzat célja a jogszabályoknak megfelelő állapot betartatása

lenne, akkor óriási felháborodás volna a vá-
rosban – mondta el hozzászólásában.

Megoldásként szerinte először a vízelve-
zető árkok visszaállítására kellene köteleznie 
az önkormányzatnak a lakosokat. 

A közterület bármilyen célú igénybevé-
teléhez, rendeltetéstől eltérő használatá-
hoz eddig is közterület-használati enge-
délyre volt szükség. 

A közterülethasználat díjszabásait 
(idényjellegű alkalmi árusítás; vendéglátói-
pari előkert, kerthelyiség, terasz; hirdetőbe-
rendezések, reklámfelületek; 3,5 tonnát 
meghaladó jármű tárolása stb.) is újra gon-
dolná, a korábbinál reálisabb összegekben 
határozná meg önkormányzati rendeletében 
a képviselő-testület.

A helyi rendelet új elemeként, a közte-
rület azon részére, amit engedély nélkül 
burkoltak le (murva, térkő, beton, aszfalt, 
bármilyen kőzúzalék, építési törmelék, 
egyéb anyag használatával) a gépjárművek 
ingatlan előtti megállása és várakozása cél-
jából, szintén közterülethasználati díjat 
szabna ki az önkormányzat. Ez alól kivételt 
jelent az ingatlan gépjárművel történő meg-
közelítését szolgáló kocsibejáró.

A parkolást mindenkinek a saját területén 
kell megoldania és nem a közterületen. Ha 
mégis közterületen oldja meg, várakozik, ak-
kor nem lehet engedély nélkül parkolót építe-
nie oda, ahol áll a gépjárműve.

Az ingatlan tulajdonosa az ingatlan előtti 
közterületen köteles gondoskodni a terület 
tisztán tartásáról, a csapadékvíz zavartalan 
lefolyását akadályozó anyagok és más hulla-
dékok eltávolításáról.

A csapadékvíz elvezetése azonban az 
önkormányzat vagy az ingatlantulajdonos fe-
ladata?  Kinek a dolga az árokásás, a koráb-
ban, akár az előző ingatlantulajdonosok által 
betemetett árok helyreállítása? Volt-e min-
den utcában árok, kiépített csapadékvíz-el-
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vezetés? Más elbírálás alá essenek azok, 
akik korábban és akik most burkolják le ille-
gálisan a közterületeket, és különösen azok, 
akik az önkormányzat hivatalos felszólítása 
ellenére, most is folytatják az illegális gépko-
csileállók építését? Számos kérdés vár még 
megválaszolásra.

– Az önkormányzatnak jogszabály sze-
rint birtokvédelmi eljárást kellene kezde-
ményeznie, majd bíróság mondaná ki, hogy 
az ingatlantulajdonosnak fel kell bontania a 
közterületen engedély nélkül leburkolt felüle-
tet. Ha ez nem történik meg, az önkormány-
zatnak kellene felbontatnia, majd kifizet-
tetnie a bontás és a zöldfelület helyreállítá-
sának költségeit az ingatlan tulajdonosával – 
tájékoztatott dr. Papp Antal, hozzátéve, hogy 
ez már tényleg csak a végső eset lehetne.

Az önkormányzat célja a közterület ren-
deltetéstől eltérő használatára vonatkozó ön-
kormányzati rendelet várható módosításá-
val, a közterületen parkolási céllal illegálisan 
lebetonozott, letérkövezett vagy zúzottköve-
zett területekre vonatkozó, területalapú köz-
terület használati díj bevezetésével az ille-
gális területfoglalás visszaszorítása, a 
zöldfelületek helyreállítása.

A szankcionálás a közmeghallgatás 
résztvevői szerint is fontos, az eddig hagyott 
és kialakult állapotban és az újonnan történő 
közterületfoglalások esetében is, egyeztet-

ve, elfogadható határidőkkel és a tervezett-
nél kisebb díjtételekkel. Mert, ahogyan a köz-
meghallgatáson az illegális közterületfogla-
lással kapcsolatban dr. Papp Antal fogalma-
zott: ha hagyjuk, jövőre kétszáz, öt év múlva 
háromszáz ingatlannál lesz ilyen probléma!

A közmeghallgatáson elhangzott kérdé-

sekre adott válaszokból megtudtuk, hogy az 

önkormányzat ismételten kéri a közútkezelő-

től a 442-es út a városunkba vezető szaka-

sza a Tisza Ipartelep kerítéséig tartó területé-

nek rendbetételét. 

Városunkban szinte minden vendéglátó 

egység úszótelken áll, jelentős a közterületet 

is használók száma, akiket érint az erre vo-

natkozó díjtétel változása.

Martfűn az elmúlt időszakban 10%-ról 

3,8%-ra esett vissza az itt élők körében a 

munkanélküliség aránya. Ez részben az ide-

települt cégeknek is köszönhető. Újabb ipar-

területek tervezett értékesítésével, a várha-

tóan megépülő új üzletekkel és az idősellá-

tásra szolgáló önkormányzati beruházások-

kal akár több százzal is emelkedhet a mun-

kahelyek száma a közeljövőben.

A közmeghallgatáson érkezett jelzés 

alapján balesetveszélyes a volt Korona 

épület melletti kerékpárút szakasz, amely-

nek újragondolására és szélesítésére is sor 

kerülhet már a jövő évben.

– A közterület rendeltetéstől eltérő hasz-

nálatára vonatkozó rendelete módosításával 

az elmúlt évtizedek hagyatékát kellene vala-

milyen módon mederbe terelnie a képviselő-

testületnek – hangsúlyozta a közmeghallga-

tást követően folytatódó önkormányzati 

testületi ülésen Vass Éva. A Pénzügyi, Ügy-

rendi és Városfejlesztési Bizottság vezetője 

szerint szükség van szankciókra, szigorítá-

sokra. Nem szabad meghátrálni, lépni kell az 

ellen, hogy teljesen az egyéni érdekeket 

szem előtt tartva átépítenek, lebontanak köz-

területeken. Az újonnan létesített építmé-

nyekre vonatkozóan azonnal szükség van 

szankciókra, a korábban már létező esetek-

ben pedig hosszabb határidővel, hogy átgon-

dolják: megszüntetik vagy fizetnek a közterü-

let használatáért.

A képviselő-testület döntése alapján, Sze-

keres Mónika Gizella kezdeményezésére és 

vezetésével, a Pénzügyi, Ügyrendi és Város-

fejlesztési Bizottság tagjaiból és az erre fel-

kért külsős tagokból álló munkacsoport dol-

gozza át a rendelettervezetet, kitérve beve-

zetésének ütemezésére is. Ehhez minden 

önkormányzati képviselőtől javaslatot vár dr. 

Papp Antal, hiszen a jogszabályok az önkor-

mányzatot is a közterület rendeltetéstől elté-

rő használatának visszaszorítására kötele-

zik.                          Herbályné Kalmár Irén

Közmeghallgatást tartott Martfű Város 
Önkormányzatának Képviselő-testülete 
2021. október 14-én a Polgármesteri Hivatal-
ban. Az egyben testületi ülésnek is számító 
fórumon ezúttal is számot adtak tevékenysé-
gükről városunk önkormányzati képviselői, 
majd Martfű Város Önkormányzata 2021. évi 
költségvetéséről, valamint a gépjárművek az 
ingatlan előtti megállására és várakozására 
szolgáló, burkolt területek (közterületi parko-
lók) és gépkocsi bejárók létesítésének sza-
bályairól tájékoztatott dr. Papp Antal polgár-
mester. A közmeghallgatás arra is lehetősé-
get nyújtott, hogy az itt élők és a helyben ér-
dekelt szervek feltehessék közérdekű kérdé-
seiket, elmondhassák javaslataikat.

A közmeghallgatás első részében az 
önkormányzati képviselők beszámolóit 
hallhattuk.

FÖLDI EDINA önkormányzati képviselő, 
az Oktatási, Művelődési, Sport, Civil- és Egy-
házi Kapcsolatok Bizottsága elnöke

– A képviselői munka az elmúlt időszak-
ban nagy többségében szünetelt a veszély-
helyzet miatt. A képviselő-testület feladatait a 
polgármester átruházott hatáskörben gyako-
rolta. Induláskor, az első időszakban bizott-
ságunk a legfontosabb feladatának azt köny-
velheti el, hogy a sportszervezetekkel, egye-
sületekkel hatékony egyeztetést folytatott, és 
igyekezett együtt, a szakmai munkát veze-
tők, egyesületi elnökök véleményét figyelem-
be véve az önkormányzat immár nagyon 
hosszú időre visszatekintő, a sportteljesítmé-
nyek elismerésére vonatkozó koncepcióját 
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Önkormányzati képviselői tevékenységükről tájékoztattak

végig gondolni, és magát az egész megem-
lékezést, a díjátadást, annak a „pontrendsze-
rét” átalakítani.

Az első ilyen díjátadó után visszaérkezett 
jelzések, vélemények, a szülőktől, az edzők-
től és a sportolóktól azt tükrözték, hogy a 
gondolat jó volt. Az elismeréseknél továbbra 
is alapvetően arra fogunk támaszkodni, hogy 
egy-egy közösségben a szakmai vezető ho-
gyan ítéli meg és ismeri el az ott tevékenyke-
dő sportolók teljesítményét – mondta el Földi 
Edina.

Az önkormányzati képviselő arról is be-
számolt, hogy bizottsága minden alapfelada-
tának eleget tett. Valamennyi területtel, akár 
a rendezvényeik kapcsán, akár az életéből, 
az általános iskolai igazgatói főállásából fa-
kadóan igyekezett pozitív kapcsolatot tartani, 
részt venni a rendezvényeken, különböző 
szervezéseiken. Ahogyan fogalmazott: soha 
nem zárkózik el attól, hogy segítsen, vagy 
utánajárjon, ha bármilyen kéréssel hozzá for-
dulnak.

Azt is megtudtuk, hogy Földi Edina a kép-
viselői tiszteletdíját minden hónapban arra 
érdemes, vagy éppen aktuális eseményt ün-
neplő csoportoknak, személynek, illetve rá-
szorulóknak utalja át. Teszi ezt azért, mert 
úgy gondolja, önkormányzati képviselőként 
felelősséggel tartoznak a nehéz helyzetben 
lévő vagy a kiemelkedő teljesítményt nyújtó 
embertársaink felé.

SZEKERES MÓNIKA GIZELLA önkor-
mányzati képviselő, a Pénzügyi, Ügyrendi és 
Városfejlesztési Bizottság tagja

A Covid 19 az elmúlt másfél évben meg-
határozta a pénzügyi bizottság és a képvise-
lő-testület munkáját is. Szekeres Mónika Gi-
zella több korábbi kezdeményezéséről is be-
szélt, amelyeket most, a tömegrendezvé-
nyek kihagyása miatt szüneteltetni kell, de a 
későbbiekben ezeket szeretné folytatni.

Az elmúlt időszak nagy részében nem 
ülésezhettek az önkormányzati bizottságok, 
a képviselő-testület sem tartott üléseket, vi-
szont polgármester úr, ha olyan döntéshoza-
tal előtt állt, egyeztetett a képviselőkkel.

Minden évben munkatervet, javaslatot ké-
szítenek az önkormányzati képviselők, ez 
nem volt másként az előző évben sem. Nagy 
optimizmussal megalkotta a pénzügyi bizott-
ság és a testület is a munkatervét, amit saj-
nos a pandémia miatt módosítani kellett. 
Szekeres Mónika Gizella a munkatervben 
két napirendi ponttal kapcsolatban vállalt fe-
ladatot: az egyik a sportszervezetek pénz-
ügyi ellenőrzése volt, amit tavasszal el is ké-
szített és eljuttatott a pénzügyi iroda részére. 
Emellett a csendrendelettel kapcsolatosan 
kampányolt, amelynek az elfogadása a ké-
sőbbiekben várható.

Képviselőként meghívást kapott az ön-
kormányzati beruházások bejárására, meg-
ismerve a volt Mártírok úti általános iskola át-
alakításával, a garzonépület felújításával és 
a kis Szolnoki út újraaszfaltozásával, az eső-
víz elvezetésével kapcsolatos feladatokat. 
Személyes megjelenésével segítette az is-
mét megtartható bizottsági és testületi ülések 
munkáját. Két alkalommal a pénzügyi bizott-
sági ülések vezetését is ellátta.



A ma is érvényben lévő veszélyhelyzet 
több olyan dolgot is felszínre hozott az embe-
reknél, amely ügyekben sokan kérték az ön-
kormányzati képviselő segítségét. Ezeknek 
a kéréseknek személyesen is igyekezett ele-
get tenni. Írásbeli tájékoztatója alapján a kép-
viselői tiszteletdíjából a rászoruló családokat 
és a civil szervezeteket is támogatja.

Szekeres Mónika Gizella a közmeghall-
gatáson elismeréssel szólt arról a munkáról, 
amellyel képviselői tevékenységét segítet-
ték. Köszönetet mondott a Polgármesteri Hi-
vatal valamint az önkormányzati intézmé-
nyek dolgozóinak és mindazoknak, akik a 
nehéz helyzetben is rugalmasan, az embere-
ket szolgálva teljesítették a feladatukat, 
amely egyes területeken igen nagy terhet rótt 
rájuk.

GÁLNÉ BALASI ZSUZSANNA önkor-
mányzati képviselő, az Egészségügyi, Fog-
lalkoztatási és Szociális Bizottság tagja

Gálné Balasi Zsuzsanna önkormányzati 
képviselő beszámolójában szintén a jelenle-
gi veszélyhelyzetre tért ki elsőként, arra, 
hogy milyen hatással volt az elmúlt másfél év 
a teljes lakosságra. – Minket, mint egészség-
ügyi dolgozókat is számos kihívás elé állított 
a mindennapjainkban. Azokat a rendelkezé-
seket, amelyeket kaptunk, megpróbáltuk mi 
is a lakosság felé közvetíteni. A járványügyi 
helyzetben is folyamatosan szerveztük a vér-
adásokat, a Magyar Vöröskereszttel szoro-
san együttműködve. Ebben nagy segítsé-
günkre voltak a Művelődési Központ munka-
társai, biztosítva számunkra a helyet, hogy a 
járvány ideje alatt is tudjanak az emberek 
vért adni, hiszen főleg ebben az időszakban 
nagy szükség volt erre.

Amikor a járványügyi helyzet lehetővé tet-
te, és újból ülésezhettek a bizottságok és a 
képviselő-testület, Gálné Balasi Zsuzsanna 
is részt vett a testületi és bizottsági üléseken. 
Számos helyi kezdeményezéshez csatlako-
zott, mint pl. a Tegyünk a gyerekekért csodát 
mozgalomhoz, illetve más gyermekek kará-
csonyát is igyekezett szintén a képviselői 
tiszteletdíjából boldogabbá tenni.  Iskolakez-
déskor olyan gyermekeket támogatott, akik-
nél nagy gondot jelentett az iskolatáska illet-
ve a tanszerek megvásárlása. Maszkok var-
rásával is sok családot segített.

Az önkormányzati képviselő arról is be-
szélt, hogy a járványügyi helyzet során kap-
csolatba került Csányi Tamás képviselő úrral, 
aki városunkban két olyan családot támoga-
tott, ahol a munkanélküliség, a másik eset-
ben pedig a családfő elvesztése miatt kerül-
tek nehéz helyzetbe - ezáltal tudott ezeknek 
a családoknak segíteni.

Gálné Balasi Zsuzsanna önkormányzati 
képviselőként továbbra is a családokat sze-
retné támogatni, ahol a szülők vagy a gyere-
kek bármilyen okból nehéz helyzetbe kerül-
nek.

RÁGYANSZKY ISTVÁN önkormányzati 
képviselő, Martfű város alpolgármestere 

Rágyanszky István több mint egy évtize-
de, 2010 októbere óta a képviselő-testület 
tagja. Ez idő alatt több bizottságban is tevé-
kenykedett és bizottsági elnök is volt.

– Munkámat, feladataimat komolyan ve-
szem, a város ügyeiben tájékozódom, ezzel 
biztosítva, hogy jól megalapozott döntéseket 
tudjak hozni – hangsúlyozta a közmeghallga-
táson városunk alpolgármestere. – A rendkí-
vüli helyzet következtében tevékenységünk 
erősen megváltozott. A mindennapi esemé-
nyekről igyekeztem rendszeresen tájékozód-
ni, véleményemmel, személyes közreműkö-
désemmel segíteni a polgármester úr mun-
káját, aki egy személyben óriási feladatot lá-
tott el, és akit több alkalommal is, megbízásá-
ra, tudtam személyében helyettesíteni.

Alpolgármesterként minden bizottsági és 
testületi ülésen részt vettem, a képviselő-tes-
tületi és bizottsági üléseknek aktív, javaslat-
tevő résztvevője vagyok. A polgármester fel-
kérésére, munkájának segítésére, a tőle ka-
pott megbízásokat a város érdekében lelkiis-
meretesen elvégeztem.

A lakossági bejelentéseket a megoldás 
útján segítettem, pl. a közvilágítás kapcsán, 
a közlekedést veszélyeztető kábelbelógás 
vagy a hiányzó járdaszakaszok ügyében. 
Sok esetben ezek nem az önkormányzat fe-
ladatai, így nehézkes a helyreállítás – mond-
ta el az önkormányzati képviselő.

Rágyanszky István az önkormányzati 
események, ünnepi rendezvények, megem-
lékezések biztos résztvevője, ünnepi beszé-
deit is sokszor hallhatjuk. Szerepet vállal a 
város kulturális életének formálásában is, el-
sősorban a Művelődési Központ rendezvé-
nyeiben. Fontosnak tartja a hagyományte-
remtést, kötődésünk erősítését, hét évtize-
des fiatal városunk történelmének megisme-
rését.

A tavalyi évben elkészült és kiadott Ki ki-
csoda Martfűn című könyv összeállításához 
beadott forrásanyagokat személyesen adta 
át az adatközlőknek, akik távolabb élnek, 
azoknak pedig postán juttatták el.

Több országos jelentőségű szervezetet, 
felkérés, meghívás nyomán városi szerve-
zetek, iskolák ünnepi rendezvényeit anyagi-
lag, tombolatárgy, tárgyjutalom felajánlásá-
val is támogatja alpolgármester úr. Az általa 
felajánlott díjak a Staféta díj az általános is-
kolában és az Arany-Tóth László-díj a közép-
iskolában, amelyeket pénzjutalommal is kie-
gészít.

Alpolgármesterként számos eseményen, 
bejáráson, ünnepségen, megemlékezésen, 
kiállításon vett részt, adott át díjat városunk 
és polgármester úr képviseletében.

Rágyanszky István örömének adott han-
got, hogy a bizottsági és a képviselő-testületi 
munka is konstruktívan folyik: jó az együtt-
működés, nem tapasztalható ellenségeske-
dés a képviselő-testületben. Elismeréssel 
szólt a Polgármesteri Hivatal vezetői, dolgo-
zói és a helyi média munkatársai önkormány-
zati képviselői tevékenységét segítő munká-
járól is.

TURNYÁNSZKINÉ ENYEDI ANDREA 
önkormányzati képviselő, a Pénzügyi, Ügy-
rendi és Városfejlesztési Bizottság tagja

Turnyánszkiné Enyedi Andrea 2019 no-
vembere óta a képviselő-testület tagja. Aho-
gyan fogalmazott: az elmúlt időszakban az ő 
óvodavezetői és képviselői munkáját is alap-

jaiban befolyásolta, meghatározta a járvány-
helyzet.

A pénzügyi bizottság tagjaként a bizottság 
véleményező és döntéselőkészítő munkájá-
ban vesz részt. Munkájából eredően a Műve-
lődési, Oktatási, Sport, Civil és Egyházi Kap-
csolatok Bizottsága ülésein is rendszeresen 
jelen van, ez a terület is fontos számára, mint 
ahogyan az egészségügy is. Igyekszik glo-
bálisan áttekinteni, hogy a városban miben 
tudnak segíteni, mi az, amiben döntéseket 
kell hozni.

A képviselő-testület új tagjaként mindig 
próbált a napirenden lévő témáknak utána-
járni, megkeresve azokat a személyeket, 
akik válaszaikkal segíteni tudták az egyes 
döntései meghozatalában.

Öröm számára, hogy egyre többen kere-
sik meg a lakosság köréből kérdéseikkel, 
észrevételeikkel, javaslataikkal. Főleg irány-
mutatást kérnek, hogy egy-egy témában ki-
hez fordulhatnak. Mindenkinek igyekszik a 
legrövidebb határidővel válaszolni, akár 
emailben, telefonon vagy személyes keretek 
között.

Turnyánszkiné Enyedi Andrea szerint fon-
tos, hogy együtt és előrelátóan gondolkodjon 
a képviselő-testület. A pénzügyi bizottság 
munkatervének megalkotásakor javasolta, 
vizsgálják meg, az önkormányzat és intéz-
ményei terén mit tehetnek, hogy a szakem-
ber utánpótlás a későbbiekben minél keve-
sebb gondot okozzon.

A másik terület a városmarketing, amely-
ben önkormányzati képviselőként gyűjtő és 
előkészítő munkát végez. Javaslatokat tesz, 
új utakat keres, amelyekkel kis lépésekben, 
de hatékonyabban tudnák ezt a feladatot el-
látni. Ezekben a témakörökben kérdőívek is 
segítik a döntések előkészítését, hogy a kép-
viselő-testület ezeken a területeken is tovább 
tudjon lépni.

Az önkormányzati beruházásokra vonat-
kozó bejárásokon Turnyánszkiné Enyedi 
Andrea minden alkalommal részt vesz. Fon-
tosnak tartja, hogy a készülő vagy elkészült 
beruházásokat megtekintsék, akár a lakos-
ság bevonásával is. 

Céljai között kiemelten szerepel a civil-
szervezetek tagjainak, elképzeléseinek és 
munkájának megismerése, tevékenységük 
segítése. A civil közösségeket képviselői tisz-
teletdíjából is támogatja, mint ahogyan a ne-
héz helyzetbe kerülő családokat, gyerekeket 
is.

Turnyánszkiné Enyedi Andrea önkor-
mányzati képviselőként a továbbiakban is 
igyekszik a lakossággal együttműködésben 
tevékenykedni, nagy hangsúlyt fektetve a 
személyes találkozásokra, de más módon is 
várva a megkereséseket, kérdéseket, javas-
latokat.

VASS ÉVA önkormányzati képviselő, a 
Pénzügyi, Ügyrendi és Városfejlesztési Bi-
zottság vezetője

Az öt fővel működő pénzügyi bizottság-
ban, az elmúlt időszak nehézségei ellenére 
egyetértésben, egymást támogatva sikerült 
segítenie a képviselő-testület munkáját – 
mondta el a közmeghallgatáson Vass Éva.

ÖNKORMÁNYZAT
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– Szolgálatnak tekintem ezt a feladatot, 
amelyre megválasztott Martfű lakossága, 
mert úgy érzem, az a feladatom, hogy azt a 
gazdasági koncepciót és azokat a terveket, 
amelyeket egy nagy gazdasági koncepció 
részeként egy évre lebontva a képviselő-tes-
tület minden évben elfogad, támogassam, 
segítsem javaslataimmal, információkkal, vé-
leményekkel. Ennek érdekében igyekszem 
teljes körűen tájékozódni, információkat gyűj-
teni, elsősorban a lakosság köréből, olyan 
igényeket és véleményeket, amelyek az itt 
lakók érdekeit szolgálják. 

Éberen kell figyelni a költségvetésünk ala-
kulását, a bevételi és a kiadási oldalról is, 
mert az elmúlt időszak nagyon sok gazdasá-
gi nehézséget okozott.

Örömmel látom, hogy a képviselő-testület 
illetve a pénzügyi bizottság is szerencsés és 
előnyös helyzetben van, mert az önkormány-
zat szakapparátusa, amely a gazdasági 
ügyekkel foglalkozik, komoly szakértelem-
mel és rendkívül takarékos, óvatos gazdálko-
dással tartják kézben ezeket a folyamatokat. 
A bizottságunk elé megalapozott és komo-
lyan előkészített anyagok kerülnek előter-
jesztések formájában.

A tárgyévi költségvetés teljesítése pénz-
ügyi - gazdasági szempontból sikeres, így 
maradtak olyan forrásaink, amelyeket fel tu-
dunk használni előre tervezett és reményteli 
célokra.

Az év elején még óvatosan és kicsit re-
ményt vesztetten álltunk ehhez az évhez, de 
ez egy nagyon komoly szakmai munka ered-
ménye, hogy Martfű város vagyonával, pén-
zével ilyen módon gazdálkodott a vezetés.

A bizottsági üléseken az előterjesztéseket 
pontosan átvilágítva, megbeszélve próbáljuk 
kivesézni, és ebből a leghitelesebb, valós, re-
ális és megvalósítható javaslatot támogatni. 
Ebben nagy szerepe van a pénzügyi bizott-
ságnak – hangsúlyozta a szakbizottság ve-
zetője.

Vass Évát a Máltai Szeretetszolgálat 
martfűi csoportja vezetőjeként sokan megke-
resik, sokakkal van személyes kapcsolatban, 
a rászorulók és az adományozók körében is. 
– Martfű lakossága ezen a téren morálisan 
és emberileg is bizonyított, egyre komolyab-
ban támogat minden egyes kezdeménye-
zést, amely gyűjtésekre és az emberek meg-
segítésére vonatkozik, óriási mennyiségű 
adományokkal és mindenféle felajánlások-
kal. Legalább triplája már az adományozók 
száma a korábbiakhoz képest.

A gazdasági válság és az ezzel járó nega-
tív folyamatok nagy nehézséget okoznak 
azoknak az embereknek, akik egyedül, tehe-
tetlenül, segítség nélkül, tanácstalanul állnak 
jelentős döntések előtt. Nekik tanácsadás-
sal, meghallgatással, emberi magatartással 
próbál segíteni, támaszt nyújtani az önkor-
mányzati képviselő.

Ettől függetlenül elsőrangú számára az a 
szakmai feladat, amit a testületben végez, 
de, ahogyan fogalmazott, ezt a kettőt sem el-
választani, sem külön kezelni nem lehet. Ép-
pen ezért a szociális bizottságot is segíti 
olyan javaslatok előkészítésében, amelyek 

ennek a rétegnek a segítésére, támogatásá-
ra irányulnak.

Vass Éva képviselői tiszteletdíját régóta a 
szeretetszolgálatra fordítja, sok embernek 
segítve ebben a formában is.

Dr. DESPOTOV SVETOZAR önkormány-
zati képviselő, az Egészségügyi, Foglalkoz-
tatási és Szociális Bizottság elnöke

Dr. Despotov Svetozar önkormányzati 
képviselői munkáját kicsit másképpen hatá-
rozta meg a Covid járvány. – A testületi ülé-
sek elmaradása mellett is, a járvány kitörése 
óta többször egyeztettünk polgármester úr-
ral, a polgármesteri hivatallal azon eljárások-
ról, amelyek szükségesek a járvány vissza-
szorítására, különösképpen arról, hogy mi-
lyen rendet alakítsunk ki a betegek a rendelő-
be való bejutására vonatkozóan. Ez nem volt 
mindig egyszerű, mert a rendelkezések sok-
szor változtak, nem mindig voltak egyértel-
műek, le kellett azokat fordítani a martfűi va-
lóságra. Ez sikerülhetett volna jobban is, de 
ez sok mindenen múlott – mondta el az ön-
kormányzati képviselő. – A testületi ülések el-
maradtak ugyan, de a polgármester úr rend-
szeresen értesített bennünket a fejlemé-
nyekről, a határozatokról – tette hozzá.

Dr. Despotov Svetozar folyamatosan be-
számolt a martfűi sajtóban a Coviddal kap-
csolatban az éppen aktuális helyzetről, a ten-
denciákról, ki mikor kapjon oltást, mi legyen a 
harmadik oltással. – Minden megszólalá-
sommal igyekeztem azt sulykolni az embe-
rekbe, hogy vigyázzanak magukra, vegyék 
fel a védőoltást. A jelenlegi fejlemények alap-
ján nagyon javasolnám mindenkinek, hogy 
zárt térben igenis használjanak maszkot! Kö-
szöni szépen, a járvány újabb hulláma meg-
érkezett Martfűre, jól érzi magát. Egyetlen 
egy köhögő ember itt is megfertőzheti az 
egész társaságot! – figyelmeztetett, hangsú-
lyozva: számára mindig furcsa, hogy akkor 
akarunk tüzet oltani, amikor már az egész er-
dő ég.

– Figyeljenek, vigyázzanak magukra, és 
fogadják meg két olyan szervezet tanácsát, 
amelyek politikával nem foglalkoznak. Zárt 
térben a maszk használatát javasolja a Ma-
gyar Tudományos Akadémia és a Magyar 
Orvosi Kamara is, valamint azt, hogy minél 
többen vegyék fel a védőoltást, és hogy az ol-
tást a döntéshozók még több csoport számá-
ra tegyék kötelezővé – tájékoztatott városunk 
háziorvosa.

Miután ismét beindult a képviselő-testületi 
munka, újra ülésezett az Egészségügyi, Fog-
lalkoztatási és Szociális Bizottság, elkészült 
a bizottság éves terve, azzal szembesültek, 
hogy az elmúlt időszak gyors változásai és a 
jövedelmek emelkedése miatt az önkor-
mányzat szociális rendelete elavult. – A szo-
ciális rendelet újra alkotása a jövő feladata, 
de a jövő feladata a következőkben is a Co-
vid elleni harc lesz – fogalmazott a bizottság 
vezetője. Az önkormányzati képviselő reméli, 
hogy csak feleslegesen aggódik, de úgy lát-
ja, hogy az emberek nem veszik elég komo-
lyan a járványt, pedig szó szerint halálko-
moly. 

Dr. Despotov Svetozar köszönetet mon-
dott mindenkinek, aki a munkájában támo-

gatta, bizottsága és a képviselő-testület tag-
jainak, valamint az önkormányzat dolgozói-
nak, akik precízen előkészített anyagokkal, 
tervekkel állnak elő minden kérdéssel kap-
csolatban.

FARKAS ROLAND önkormányzati képvi-
selő, az Oktatási, Művelődési, Sport, Civil és 
Egyházi Kapcsolatok Bizottsága tagja, távol-
léte miatt, írásban juttatta el az önkormány-
zathoz képviselői beszámolóját.

Farkas Roland az Oktatási, Művelődési, 
Sport, Civil és Egyházi Kapcsolatok Bizottsá-
ga tagjaként elsősorban az ezeket a területe-
ket érintő témák előkészítésében vett részt.

Tavaly ősszel fogadta el a képviselő-tes-
tület a Játékvár Óvoda és Bölcsőde beszá-
molóját, majd a martfűi sportszervezetek 
2020. évi támogatásának kiegészítését. Ez 
utóbbi azért volt fontos, mert a vírushelyzet 
miatt sportegyesületeink csak az eredetileg 
megszavazott önkormányzati támogatás 20 
százalékát kapták meg. A különböző verse-
nyek és bajnokságok viszont 2020 nyarán 
folytatódtak, így ezzel a kiegészítéssel lehe-
tővé vált, hogy befejezzék a 2020-as naptári 
évet.

Sajnos a korábbi években decemberben 
megrendezett sportgálát sem lehetett meg-
tartani, így maradt a bizakodás, hogy idén a 
járvány nem fog közbe szólni. Az önkor-
mányzat idei ünnepnaptárában mindeneset-
re szerepel ez a rendezvény is – tájékoztatott 
Farkas Roland.

A 2021-es költségvetés előkészületeihez 
az önkormányzati képviselő is tett észrevéte-
leket és javaslatokat. – Támogattam és elfo-
gadásra javasoltam a város idei pénzügyi 
tervét. Már csak azért is, mert úgy ítéltem 
meg, hogy az önkormányzatok számára ked-
vezőtlen állami intézkedések ellenére is biz-
tosítva lesz a stabil működés Martfűn – fogal-
mazott beszámolójában.

– Ebben az évben június 30-án kerülhe-
tett sor az első testületi ülésre. Ezen az ülé-
sén fogadta el a képviselő-testület a civil 
szervezetek idei önkormányzati támogatásá-
ról szóló rendeletet, valamint a település ifjú-
ságpolitikai koncepcióját. Ez utóbbi megpró-
bálja követni a mostani trendeket, és másra 
igyekszik fókuszálni, mint a korábbi koncep-
ciók.

Időközben módosítani kellett a bizottság 
és a testület munkatervét, és a költségvetési 
rendelet is változott, lehetővé téve, hogy eb-
ben az évben is sor kerülhessen önkormány-
zati beruházásokra.

Ezek közül is kiemelkedik a Városi Sport-
csarnok felújítása, mely a település egyik leg-
fontosabb közösségi terének számít. Az 
1985-ben átadott épület teljesen megújul az 
év végére.

Csak remélni lehet, hogy a folyamatosan 
romló járványügyi helyzetben nem lesznek 
újabb önkormányzatokat nehéz helyzetbe 
hozó kormányzati intézkedések, és nem 
büntetik a felelősen gazdálkodó települése-
ket – írta beszámolójában Farkas Roland ön-
kormányzati képviselő.

Herbályné Kalmár Irén

ÖNKORMÁNYZAT

7



EMLÉKEZTÜNK

8

A magára maradt Európában csak úgy 
maradhatunk hívek Magyarországhoz, ha 
soha és sehol el nem áruljuk, amiért a ma-
gyar harcosok életüket adták, és soha, sehol 
– még közvetve sem – igazoljuk a gyilkoso-
kat – hallhattuk Albert Camus gondolatait a 
65 évvel ezelőtti szabadságharc városi em-
lékünnepségén, 2021. október 23-án, a Mű-
velődési Központban.

– A magyar és külföldi gondolkodók, a 
pesti srácokkal együtt kijelölik számunkra, 
2021-es ünneplő magyarok, martfűiek szá-
mára is a feladatot: ne feledjük a szabadság-
ért vívott harcot, az áldozatot vállaló hősöket, 
ne feledjük sosem! – hangsúlyozta ünnepi 
gondolataiban Molnár Aranka, a Damjanich 
János középiskola igazgatónője.

„A háromszín-lobogók mellé

tegyetek három esküvést:

sírásból egynek tiszta könnyet,

s a zsarnokság gyűlöletét,

s fogadalmat: te kicsi ország,

el ne felejtse, aki él,

hogy úgy született a szabadság,

hogy a pesti utcán hullt a vér.” – idézte 
Tamási Lajos: Piros a vér a pesti utcán című 
versét.

– Október 23. Ezt a napot és az ezt kö-
vetőket jól be kell vésni a szívekbe. Ekkor tört 
ki a magyar forradalom. Tudunk róla, emlé-
kezünk rá, tovább visszük a szellemiségét. 
Tisztelet a hősöknek! – zárta ünnepi gondo-
latait Molnár Aranka.

Október 22-én a Martfűi József Attila Álta-
lános Iskola és a Damjanich János középis-
kola diákjai és pedagógusai emlékeztek az 
1956-os szabadságharcra. Október 23-án, a 
városi ünnepség keretében, az itt élők tiszte-
legtek a szabadságharc hősei előtt.

A korabeli eseményeket a Damjanich kö-
zépiskola 10. A osztályosai és énekkarosai 
idézték fel, verssel, tánccal, zenével, értékes, 
korhű forrásanyagokkal. Felkészítőik: Ba-
logh Mariann, Dobrókáné Kun Irén, Erős Bar-
bara Irén és Széll Anikó tanárnők.

Emberségből, helytállásból kiválóra 
vizsgáztak a közelmúltban a Damjanich kö-
zépiskola kollégái is. A martfűi középiskola 
életmentő munkatársai, Trencsényi Tamás 
és Kupeczki Ádám önkormányzati elismerő 
oklevelet vehettek át dr. Papp Antal polgár-
mestertől a megemlékezés keretében.

Az önkormányzat elismerését és köszö-
netét fejezi ki a középiskola pedagógusának 
és dolgozójának, akik 2021. október 4-én 
példamutató magatartásukkal, szakszerű 
segítségnyújtásukkal hozzájárultak az intéz-
mény tanulója életének megmentéséhez.

Pedagógusként, utánpótlás edzőként és 
szülőként is azt gondolom, hogy ami történt 
velünk és a mi iskolánkban, a legrosszabb ál-
munkban ne forduljon elő, hogy egy tanítvá-
nyunk összeesik a foglalkozáson. De, ami 
velünk történt, az egy csoda, amelyben na-
gyon sok szerencsefaktor játszott közre – 
mondta Trencsényi Tamás, köszönetét fejez-
ve ki azoknak, akik segítették az életmentés-

Az 1956-os hősökre emlékeztünk

ben. Arra kért mindenkit, 
hogy szorítsunk Dávidért, 
akit mindannyian hazavá-
runk, jó egészségben.

A városi ünnepség 
koszorúzással zárult, a 
Martfűi Református Temp-
lom 1956-os emlékhelyé-
nél tisztelegve a forrada-
lom és szabadságharc 
hősei előtt.

Herbályné

Kalmár Irén





A Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Hetényi 
Géza Kórház-Rendelőintézet Tüdőgondozó 
Intézete a lakosság részére tüdőszűrő vizs-
gálatot szervez 2021. november 11-től 
2021. december 8-ig.

A szűrés helye: Martfű Városi Művelődé-
si Központ és Könyvtár (Mártírok út 1.)

A szűrés ideje:

Hétfő: 11,00 órától - 17,00 óráig

Kedd: 8,00 órától - 14,00 óráig

szerda: 11,00 órától - 17,00 óráig

Csütörtök: 8,00 órától - 14,00 óráig

Péntek: 8,00 órától - 14,00 óráig,

az utolsó szűrési napon: 2021. december 
8-án (szerdán) 11,00 órától 16,00 óráig.

A szűrés elvégzéséhez a TAJ kártya, a 
személyi igazolvány és a lakcímigazolvány 
bemutatása szükséges.

A szűrés a 40 év felettiek esetében térí-
tésmentes, a 40 év alattiak számára térítés-
köteles.

A 40 év alattiak szűréséhez egészség-
ügyi könyvhöz kötött munkakörök eseté-
ben foglalkozás-egészségügyi orvosi, is-
kolaorvosi beutalóra van szükség.

A szűrés helyén csak a beutaló bemuta-
tása után vehető át a postai befizetési 
csekk.

A 18 éven aluliak esetében a szűrés el-
végzéséhez a beleegyező nyilatkozat doku-
mentálásához a szülő jelenléte is szükséges.

Tüdőszűrés a Művelődési Központban 

HIRDETÉS

HIRDETMÉNY

A COVID 19 járvány miatt a szűrésen 
résztvevők számára a maszk viselése köte-
lező és a szűrésre várakozók a 1,5 m távol-
ságot kötelesek betartani!

A szűrővizsgálat eredménye a felbélyeg-
zett és saját névre, címre megírt boríték le-
adása ellenében postázásra kerül, amely a 
járványügyi helyzet miatt rendkívül indokolt a 
Tüdőgondozó Intézetben történő személyes 
megjelenés mellőzése érdekében, ezért mi-
nél többen éljenek ezzel a lehetőséggel!

A szűrővizsgálat a tbc-n kívül számos 
tüdő- és légzőszervi, valamint szív- és ér-
rendszeri megbetegedés korai felismeré-
sét is lehetővé teszi, ezért a tüdőszűrésen 
a saját egészsége érdekében szívesked-
jen megjelenni!

Martfű Város Önkormányzata

ÁLLÁSHIRDETÉS

MARTFŰ VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
GYERMEKJÓLÉTI ÉS SZOCIÁLIS 

SZOLGÁLTATÓ KÖZPONT

 munkatársat keres az alábbi munkakörbe

KONYHAI KISEGÍTŐ

Elvárás: • 8. általános iskolai végzettség • munkájára, 
környezetére igényes, megbízható, pontos munkavégzés

• önálló munkavégzésre való képesség
• képesség csapatmunkára

A munkakör esetén:  teljes munkaidő ( heti 40 óra),az illetmény  
megállapítása a Közalkalmazottak jogállásáról szóló 1992. évi 

XXXIII. törvény rendelkezése szerint.

Munkavégzés helye:

Iskola konyha Martfű, Május 1 út 2.

A meghirdetett munkakörre fényképes szakmai önéletrajzzal

az alábbi e-mail címen lehet jelentkezni:

gondaneerika@martfu.hu valamint személyesen Gonda Lajosné 
intézményvezetőnél, az 5435 Martfű, Szent István tér 1., 127. 

számú iroda, illetve bali.konyha@gmail.com valamint 
személyesen Bali Gábor élelmezésvezetőnél, az 5435 Martfű, 
Május 1. út 2. az Iskolakonyha épületében, a délelőtti órákban.

Bővebb tájékoztatás:
56/ 450-995, illetve +36 70 978 5984

ÁLLÁSHIRDETÉS

MARTFŰ VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
GYERMEKJÓLÉTI ÉS SZOCIÁLIS 

SZOLGÁLTATÓ KÖZPONT

munkatársat keres az alábbi munkakörbe

GÉPJÁRMŰVEZETŐ

Elvárás: • C kategóriás vezetői engedély • GKI fuvarozói kártya
• munkájára, környezetére igényes, megbízható, pontos 
munkavégzés • önálló munkavégzésre való képesség. 

A munkakör esetén: teljes munkaidő (heti 40 óra), az illetmény  
megállapítása a Közalkalmazottak jogállásáról szóló 1992. évi 

XXXIII. törvény rendelkezése szerint.

Munkavégzés helye:

Településüzemeltetési telephely: 5435 Martfű, Május 1 út 1.

A meghirdetett munkakörre fényképes önéletrajzzal

az alábbi e-mail címeken lehet jelentkezni:

gondaneerika@martfu.hu valamint személyesen Gonda Lajosné 
intézményvezetőnél, az 5435 Martfű, Szent István tér 1., 127. 

számú iroda, illetve toth@martfu.hu 

Bővebb tájékoztatás:
Tóth Ferenc szakmai egység vezető +36 70 380 6170

Tájékoztatjuk kedves olvasóinkat, hogy a Martfű Magazin következő lapszáma 
várhatóan decemberr 16-án, csütörtökön  jelenik meg.

Írásaikat, hirdetéseiket december 7. szerdáig hozhatják be a szerkesztőségbe, vagy 
küldhetik el a martfumedia@gmail.com címre.  Tel.: 56/450-146, 70 380 6187
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2021.10.31.
Hajnal Bence
Ágoston Adrienn - Hajnal János
Ifjúság út

Üdvözöljük
újszülöttünket

Rendőrségi hírek
Egy tiszaföldvári lakos közlekedett 2021. 

október 21-én 14 óra 30 perckor Rákóczi-
falva és Martfű között a 442 számú úton. 
Haladása során egy vele azonos irányba 
haladó személygépkocsi előzésébe kezdett 
úgy, hogy időközben az a jármű is meg-
kezdte az előtte haladó gépkocsi előzését. A 
manőver következtében a járművek összeér-
tek, illetve ütköztek és a jobboldali útárokba 
csúsztak. A baleset következtében két 
személy 8 napon belül, egy személy 8 napon 
túl gyógyuló sérülést szenvedett.

A balesetek megelőzése és elkerülése ér-
dekében a Szolnoki Rendőrkapitányság ara 
kéri a gépjárművek vezetőit, hogy csak akkor 
kezdjenek előzésbe, ha annak a feltételei 
maradéktalanul teljesülnek és meggyőződ-
tek arról, hogy a manőver biztonságosan 
végrehajtható!
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Üdvözöljük újszülötteinket

Tájékoztatjuk kedves olvasóinkat, hogy a Martfű Magazin következő lapszáma 
várhatóan október 14-én, csütörtökön  jelenik meg. 

Írásaikat, hirdetéseiket október 6. szerdáig hozhatják be a szerkesztőségbe, vagy 
küldhetik el a martfumedia@gmail .com címre.  Tel.: 56/450-146, 70 380 6187 
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ÁLLÁSHIRDETÉS

MARTFŰ VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
GYERMEKJÓLÉTI ÉS SZOCIÁLIS 

SZOLGÁLTATÓ KÖZPONT

 munkatársat keres az alábbi munkakörbe

SZAKÁCS
Elvárás: • szakirányú szakmunkás/szakiskolai végzettség, 

• munkájára, környezetére igényes, megbízható, pontos 
munkavégzés, • önálló munkavégzésre való képesség, 

• képesség csapatmunkára

Előny: Diétás szakács végzettség.

A munkakör esetén:  teljes munkaidő (heti 40 óra), az illetmény  
megállapítása a Közalkalmazottak jogállásáról szóló 1992. évi 

XXXIII. törvény rendelkezése szerint.

Munkavégzés helye:

Iskola konyha Martfű, Május 1 út 2.

A meghirdetett munkakörre fényképes szakmai önéletrajzzal

az alábbi e-mail címen lehet jelentkezni: 
bali.konyha@gmail.com,

valamint személyesen  Bali Gábor élelmezésvezetőnél,
az 5435 Martfű, Május 1. út 2.  az Iskolakonyha épületében,

a délelőtti órákban.

Bővebb tájékoztatás:
56/ 450-995, illetve +36 70 978 5984

EMLÉKEZÉS
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Színes kavalkád a Kossuth úti Tagóvodában az Állatok világnapján
2021. OKTÓBER 4.

A környezetvédelmi nevelés egyre na-
gyobb hangsúlyt kap társadalmi életünk min-
den területén. Mi pedagógusok is aggódva fi-
gyeljük a Földünket és élővilágát fenyegető 
veszélyeket. Természetszerető, környezetét 
védő emberekre van szükség, akik viselke-
désükkel, cselekedeteikkel tenni tudnak élet-
terük megóvása érdekében.

A környezetvédelmi szemlélet kialakítá-
sára legfogékonyabb időszak az óvodáskor. 
A kíváncsi, mindenre nyitott gyermek a legér-
zékenyebb a környezetében végbemenő 
változásokra. Pedagógiai programunkban ki-
emelt figyelemmel kísérjük a környezetvéde-
lem jeles napjait. Játékos formában, közvet-
len tapasztalatszerzéssel minden évben 
megemlékezünk az Állatok világnapjáról, így 
tettünk ez évben is október 4-én.

Ezen a napon még több ismeretet és él-
ményt nyújtottunk az állatokról. Érzékelték a 
gyermekek, hogy az állatoknak fontos szere-
pük van a természetben, ezért ne bántsák, 
ne tapossák, inkább védelmezzék őket.

Ez évben egy kezdeményezést indítot-
tunk el, a Szolnok Városi Állatotthon Alapít-
vány kutyusai számára adománygyűjtést 
szerveztünk meg a Kossuth úti Tagóvodánk-
ban. Az óvoda apraja - nagyja szívügyének 
tekintette a felhívásunkat, és egy hét alatt na-
gyon sok kutyatápot, takarót, állatjátékot 
gyűjtött össze, melyeket az alapítvány mun-
katársa személyesen vett át tőlünk. Bízunk 
abban, hogy ezt a kezdeményezést folytatni 
is tudjuk, hagyománnyá válik óvodánkban, 
és jövőre is örülhetnek a kutyusok a sok fi-
nom falatnak, adománynak! Hálásak va-
gyunk minden segítségért és büszkék is az 
óvodánkban való összefogásra!

A délelőtti programunk folytatásaként már 
második alkalommal tért vissza hozzánk 
Molnár László egy délelőtt erejéig és hozta el 
magával kedves barátait, állatait. Érdekes-
ségként még juhász subát is felöltött magára, 
hogy életszerűen mutathassa be a gyerme-
keknek a két racka juhát. A juhász élethez 
tartozó kolompokat, csengőket is kipróbál-
hatták a gyermekek, igazi felvonulást ren-
deztek az eszközökkel. Szívvel - lélekkel 
hozta be az óvoda udvarára Laci bácsi a nyu-
lát, kakasát és a kopasznyakú tyúkját, hogy 
megcsodálhassák és megetethessék a gyer-
mekek őket. A kalitkában két gyönyörű hullá-
mos papagáj igyekezett megbarátkozni a 
sok kíváncsi gyermekkel, míg az akvárium-
ban a harcsák jót pihentek a napfürdőben.  
Vendégünk volt még az udvaron egy afrikai 
és egy európai süni is, megtudtuk, hogy miért 
alszik téli álmot az egyik sün és miért nem a 
másik. Balhé kutyus bebizonyította, hogy a 
kutya az ember hű társa, és egész délelőtt 
várta a kutyasétáltató ovisokat, hálaként egy-
egy kutya puszit nyomott a sétáltatók nad-
rágjára. A galambok embert segítő munkáját 
is megismerhettük, hogyan küldtek levelet 
régen az emberek egymásnak, majd kézből 
reptetett el haza néhány galambot Laci bá-

csi, később a többi galambot is csatlakoztatta 
hozzájuk és felröppent a galambsereg. Vé-
gül csikós ruhát öltött magára, és ügyessé-
gét, erejét összeszedve megszólaltatta a ka-
rikás ostor hangját.

A nap zárásaként a csoportszobába visz-
szatérve még játszhattak a gyerekek Kata 
óvó néni teknősével, sünijével, a bátrabbak 
kézbe is vették a kis tüskést.

A gyermekek nagyon sok élménnyel let-
tek gazdagabbak, csillogó szemeik, öröm si-
koltozásaik tükrözték, hogy nem volt hiába a 
délelőtt megszervezése. Több napon át em-
legették a számukra legkedvesebb állatot, 
pillanatot.

Ezúton is szeretnénk köszönetet mondani 
a szülőknek, akik hozzájárultak ahhoz, hogy 
az állatotthonnak nagyon sok adományt tud-
tunk átadni!

Molnár Lászlónak pedig nagyon hálásak 
vagyunk, hogy felejthetetlen élményhez jut-
tatta ezen a napon óvodásainkat!

Martfű, 2021. október 4.

Vargáné Nagy Katalin
óvodapedagógus

Munkácsy úti Óvoda, Katica csoport

Heti témánk mottóját a Népmese napjá-
nak megünnepléséhez kapcsoltuk. A mesék 
világa közel áll a gyermekekhez, így célunk 
volt, hogy minél több irodalmi, mesei élmény-
hez jussanak a héten. Szülők segítségével 
népmese gyűjteményeket hoztak a gyerme-
kek, amelyekből minden nap meséltünk. Be-
szélgettünk Benedek Elek mesegyűjtő mun-
kájáról, a népmesék elterjedésének módjá-
ról, a mesei szereplőkről, szimbólumokról. 
Igyekeztünk ízelítőt és ismereteket nyújtani a 
gyermekek számára a népmeséken keresz-
tül a népi hagyományainkból. A Pillangó cso-
portosoknál több napon is vendégeskedhet-
tünk népmesevetítésen, ahol a Magyar Nép-
mesék sorozatból több mesét is megnézhet-
tek a gyermekek.

Sok segítséget kaptunk a kedves szülők-
től, munkatársainktól, akik hozzájárultak kis 
népművészeti kiállításunk létrejöttéhez. Ön-
zetlenül behozták az óvodába féltve őrzött 
kincseiket, népművészeti tárgyaikat. Tóthné 
Béres Anna kolléganőnk rögtönzött dekora-
tőrré változva segítette a csoportunkban dol-
gozó felnőttekkel a babaszoba vendégszo-

„Egyszer volt, hol nem volt…” – Népmesék hete

bává, („Tiszta szoba” népiesen) alakítását, 
ahol kiállítottuk az otthonról hozott tárgyakat.

Köszönettel tartozunk Szekeres Mónika 
Gizellának, aki a néphagyományt őrző tár-
gyak mellett gyönyörű népviseleti öltözete-
ket, néptáncos ruhákat is elhozott nekünk.

A gyermekek sok érdekes dologgal meg-
ismerkedhettek, melyekkel a hétköznapok-
ban ritkán találkozhatnak: láthattak hímzett 
terítőket, ruhákat, pártát, kalárisokat, fűzött 
gyöngysorokat, százéves vállkendőt, kis rok-
kát…a bátrabbak fel is próbálták a szép gyer-
mek népviseleti ruhákat. Az óvoda többi cso-
portjának is bemutattuk népművészeti kiállí-
tásunkat.

A Népmese hetünk zárásaként vendé-
günk volt Vidinszki-Tóth Nóra táncpedagó-
gus, aki gyönyörű népviseletbe öltözve han-
gulatos táncházzal, népi játékokkal készült a 
gyermekek számára. Köszönjük neki, hogy 
színvonalas összeállításával elvarázsolta a 
gyermekeket a népzene, néptánc világába, 
ezáltal átadva a népi hagyományok értékeit. 
Gyermekek, felnőttek önfeledten ropták a 
táncot, sok közös élménnyel gazdagodva. 

Maróti Katalin óvodapedagógus
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A festői szépségű közismert tengerparti 
üdülőváros, a törökországi Alanya adott ott-
hont a 2021. évi Triatlon Ifjúsági Európa-baj-
nokságnak szeptember 29. és október 3. kö-
zött, melyen a Magyar Válogatott tagjaként 
hazánkat képviselte Tóth Zalán, a Hajnóczy 
11. b. osztályos tanulója, a Martfűi Úszó és 
Triatlon Klub versenyzője – adta hírül honlap-
ján a Hajnóczy József Gimnázium, Humán 
Szakgimnázium és Kollégium.

Az öt fiúból és hat lányból álló magyar 
csapat hosszas felkészülés után érkezett a 
verseny helyszínére, ahol négy nap alatt há-
rom versenyen mérték össze erőiket Európa 
országainak legjobb ifjúsági versenyzői. Az 
elődöntő futamokat szeptember 30-án ren-
dezték meg, melynek során kialakult a dön-
tők résztvevőinek névsora.

Az ifjúsági válogatott tagjai számára nem 
csak az jelentett kihívást, hogy versenytár-
saikat legyőzzék, hanem kivételes erőfeszí-

Tóth Zalán remekelt a törökországi triatlon EB-n!
TRIATLON IFJÚSÁGI EURÓPA-BAJNOKSÁG 2021.09.29.-10.03. TÖRÖKORSZÁG - ALANYA 

Nagy sikerrel zajlott a felsős sulifoci baj-
nokság 2021.10.14-én, amelyet a József Atti-
la Általános Iskola és a Martfűi Labdarúgó 
Sportegyesület közösen rendezett.

Közel 60 felsős diák vett részt a bajnok-
ságban, amelyen kettő kupáért küzdhettek a 
diákok az 5-6. osztályban és a 7-8. osztály-
ban. Természetesen az eredményhirdetés-
nél mindenki gazdagodott egy megérdemelt 
oklevéllel, üdítővel, valamint megannyi önfe-
ledt kacagással és játékélménnyel!

Ne feledjük, hogy ezek a gyerekek ezt a 
délutánt kint töltötték a szabad levegőn az 
egyre szebb városi sportpályán, és addig 
sem a számítógép előtt ültek otthon.

Jó volt látni a fiúk mellett azokat a lányokat 
is játszani, akik a legjobb tudásuk szerint tö-
rekedtek együttműködni a csapattársaikkal, 
ezzel segíteni a csapatukat a győzelemre, de 
a legfontosabb, hogy ezen a napon mindenki 
élvezte a játékot az eredménytől függetlenül!

Köszönet a testnevelőknek, Kovács Mi-
hálynak és Kabai Zsoltnak, az egyesület el-
nökének Benedek Tibornak és az edzőknek. 
Folytatás jövőre!              

Trencsényi Tamás

A József Attila
Általános Iskola Sulifoci 
Tornája

Nagy örömmel szerveztük meg a cserke-
szőlői és a martfűi kisfocistáknak és labda-
imádó gyermekeinknek ezt a fergeteges dél-
előtti őszi fesztivált.

Mióta csatlakoztunk ehhez a tehetség-
gondozó programhoz, harmadjára lehettünk 
házigazdái az OTP Bank Bozsik-program 
Grassroots Fesztiváljának, melynek szerve-
zője a Magyar Labdarúgó Szövetség.

A fesztivált Turnyánszkiné Enyedi Andrea 
intézményvezető és Farkas Roland sport-
csoportvezető nyitotta meg a város műfüves 
pályáján.

Szeretettel fogadtuk a Cserkeszőlőről ér-
kező ovisokat, akik a martfűi focistapalánták-
kal együtt egy közös zenés mozgással mele-
gítették be izmaikat.

Az idei első ovis Grassroots Fesztivál Martfűn

téseket igényelt a szokatlan természeti körül-
mények között, a tenger hullámait is leküzdő 
500 méteres úszás. A sós vízből a partra fut-
va a kerékpározás 13 km-es távjának vágtak 
neki a versenyzők a belváros tengerparti 
szakaszán, melynek nagy részét szintén kü-
lönleges koncentrációt és technikai felké-
szültséget igénylő, macskaköves pályasza-
kaszon kellett megtenni. A megpróbáltatáso-
kat tovább fokozta a 30-35 fokos hőségben a 
kerékpározást követő 3,5 km-es futás, me-
lyet emelkedőkkel is tarkított terepen tettek 
meg.

Zalán a szokatlan versenykörülmények 
ellenére is remek idővel teljesítette a távot, és 
az előkelő 14. helyet szerezte meg a futamá-
ban, mellyel az összetett versenyben a 100 
induló versenyző közül a 40. helyen végzett.

A versenysorozat zárásaként, október 3-
án bonyolították le a MIX-váltót, amelyben 4 
fős (2 fiú - 2 lány) csapatok vágtak neki a táv-

nak. Zalán egy szlovén és egy szlovák lány-
nyal, valamit egy osztrák fiúval alkotott egy 
csapatot, és remek csapatmunkával, kitűnő 
versenyzéssel 24 ország versenyzőinek 37 
csapata közül a 14. helyezést érték el.

Gratulálunk Zalánnak e nagyszerű ered-
ményhez, büszkék vagyunk rá! Hajrá Haj-
nóczy, hajrá Martfűi Úszó és Triatlon Klub, 
hajrá magyarok!

A rendezvény megszervezését és lebo-
nyolítását a „Mozdulj” Munkaközösség lelkes 
tagjainak és Farkas Rolandnak köszönhet-
tük. A focizás mellett a labdakezelés techni-
káját is gyakorolták a gyermekek, két focizás 
között pedig játékos ügyességi és ejtőernyős 
feladatokkal pihentettük őket.

A találkozó zárásaként búcsúzóul egy-
egy sportszeletet kaptak a mozgásban elfá-
radt ovisok. Reméljük, hogy ebben a nevelé-
si évben lesz még lehetőségünk Grassroots 
Fesztivált rendezni Martfűn.

Köszönjük Martfű Város Önkormányzatá-
nak támogatását és segítségét.

Bíró Gabriella óvodapedagógus
OTP Bank Bozsik-program

 adminisztrátor
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Nagyszabású gálával ünnepelte hatvana-
dik születésnapját a Martfű Városi Művelődé-
si Központ és Könyvtár 2021. október 16-án. 
A múltidézést az aulában kivetített fotók, tár-
gyi emlékek, a műsorban látható archív fel-
vételek, videó bejátszások, a csokorba gyűj-
tött gondolatok segítették. A közönség sorai-
ban ülők szinte mindegyikének van szemé-
lyes élménye a „kultúrról”, akár régről, akár a 
jelen időkről. A szereplők és a nézők, Zorán 
dalát magukénak érezve, együtt bonthatták 
fel a ritka percek selyemszalagját.

Az ünnepséget a nagyszerű Martfű Váro-
si Nőikar előadása nyitotta meg, egy kortárs 
darabot bemutatva. Énekhang és hangszer 
adott egymásnak randevút.

– Sok szép színes mese, legenda, emlék 
kavarog bennünk erről a csodaszép házról, 
közösségeiről – mondta bevezetőjében Asz-
talosné Kocsis Enikő intézményvezető. – Az 

dásan szállt. Őt a Modern Táncműhely kisis-
kolás csoportja követte a színpadon.

– Számos előadóművészeti csoport mű-
ködött-működik intézményünkben. A most 
látható néhány perces vetítéssel pillantsanak 
bele műsoraikba – konferálta fel a gála követ-
kező kisfilmjét Deákné Szilágyi Andrea. Az 
összeállításban egykori balettosokat, a bre-
ak csoportot, a városunkban működő kórust, 
népdalkört, néptánccsoportot is láthatta a kö-
zönség, valamint egy kisfilmet Hegyes Berta-
lanról is, aki tévés elfoglaltsága miatt nem tu-
dott élőben jelen lenni az eseményen.

A vetítést követően, a valóságos színpa-
don is a mozgásművészet repítette mélység-
be és magasságba a nézőket. Székács Anna 
gyöngygalléros táncos és Engel Yuval tánc-
művész kortárs néptánc bemutatóval készül-
tek erre az alkalomra. Hajnali intermezzó volt 
ez lépésben, mozdulatban, tekintetben elme-
sélve. Kányádi Sándor versét Székácsné Tá-
las Gabriella tolmácsolta a produkció része-
ként.

A gála nézőinek és szereplőinek lelkében 
egyaránt pergett saját belső filmjük arról, ki-
nek mit jelentett annó és mit jelent ma a mű-
velődési központ. A film pedig pereg to-
vább…

A Martfű Mozi első filmvetítése 1961. 
március1-jén volt. A kezdetekről nem csupán 
az intézmény muzeális értékű filmvetítő be-
rendezése mesélhetne, hanem sok martfűi 

is, akik a hatvanas, hetvenes években voltak 
fiatalok.

– Vajon hány első csók csattant el a sorok 
között és hány barátság szövődött a filmvá-
szon előtt? – tette fel a gondolat- és emléke-
zetébresztő kérdést Darida Andrea múzeumi 
munkatárs. – Sokan ennek emlékét őrzik, de 
talán még többen vannak azok, akik hétről 
hétre azért jöttek el, hogy egy jót nevesse-
nek, vagy sírjanak, esetleg együtt féljenek, 
vagy megnézhessék kedvenc színészüket 
vagy koruk elismert sztárjait.

Bár 2004-től nélkülözni kellett ezeket az 
élményeket, de annál örömtelibb volt az újra 
nyitás 2015. április 24-én, amikor a legkor-
szerűbb vetítési technikával és hangzással 
várta a nézőtér a régi és új látogatóit!

A következő videó vetített pillanatai a fo-
lyamatos megújulásról, fejlődésről, a mozi- 
és filmélményről meséltek.

A vetítés után a Rettenthetetlen című mo-
zifilm zenéjére készült koreográfiát mutatták 
be a Modern Táncműhely kiscsoportos nö-
vendékei.

A művelődési központ másik nagy él-
ménygyűjtő helye a Városi Könyvtár 1962 

“KULTÚR 60” – Ma is igénylik, szeretik és használják 
a martfűiek városunk közösségi színterét  

elmúlt ötven év történéseit már megidéztük 
2011-ben, mai műsorunkban főleg a közös-
ségi örömökben gazdag tíz év emlékeit fűz-
tük csokorba. Tesszük ezt sokan itt a színpa-
don, fellépőinkkel és munkatársaimmal, akik 
egy-egy terület gazdái a hétköznapokban, de 
ma este itt a színpadon is.

Arról, hogy hogyan rohan az idő, a kezde-
tekről szóló képkockák tettek tanúbizonysá-
got. Az intézmény az emlékezésen túl arról is 
„hírt adott” ezzel a rendezvénnyel, hogy ma 
is igénylik, szeretik és használják a martfűiek 
e közösségi színteret.

– Városunkban mindig is gazdag volt a 
közösségi élet, számos klub, szakkör műkö-
dik, alkot a művelődési központ falai között – 
mondta Deákné Szilágyi Andrea közművelő-
dési munkatárs, majd hozzáfűzte: – Az igé-
nyeknek megfelelően folyamatosan bővült 
és bővül, változik intézményünk kínálata, 
hogy mindenki megtalálhassa a számára 
megfelelő kulturálódási, szórakozási lehető-
séget.

A vizuális kultúra örömteli pillanatait 
szedte csokorba a hímzőket, foltvarrókat, a 
kiállításokat, a klubéletet bemutató videó.

A vizuális kultúra után az előadóművé-
szet került reflektorfénybe. A kórusmuzsika 
szeretetéről is ismert dr. Molnár Edinát ezút-
tal szóló énekesként hallhattuk. Zongorán kí-
sérte Fodor Ágnes, a női énekkar tagja. Ze-
nei konzervatóriumban képzett hangja cso-
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óta működik az intézmény emeletén. Prog-
ramjairól, változásáról, fejlődéséről korábbi 
vezetői felvételről meséltek, Székácsné Tá-
las Gabriella könyvtárvezető pedig szemé-
lyesen is. – Könyvtárunk 1979-ben gyermek-
könyvtárral, 2002-ben szak- és informatikai 
részleggel bővült. A Városi Könyvtár szolgál-
ja a város felnőtt- és gyermek lakosságát kö-
zösségi színtérként is működve. Gazdag, 45 
ezer kötetes, rendszeresen frissülő gyűjte-
ményével és értékes programokkal várja ol-
vasóit. A könyvtár igazi szellemi műhely, szá-
mos közösség otthona. 

Kivetített képsorok, videó-bejátszások 
mutatták meg a könyvtár sokszínű szerep-
vállalását, azt, hogy ajtaja minden korosztály 
előtt nyitva áll.

A vetítést követően Gonda Istvánné, Dari-
da Andrea és Szakali Lantos Lóránt a könyv-
tárhoz köthető szavalóversenyek hangulatát 
idézte. Nagy László Dióverés című verséből 
különböző részletet bemutatva egymásnak 
adták át a stafétát úgy, ahogy évtizedek óta 
teszik ezt a martfűi versmondók. 

A könyvtár tovább viszi a régi hagyomá-
nyokat és megőrzi a tudást. Hosszú ideig itt 
tárolták a település múltját rögzítő fotókat, 
egyéb dokumentumokat is. Ezzel párhuza-
mosan pedig a művelődési központ már 
1975-től helyet adott egy Martfű történetét 
bemutató kiállításnak.

Eiler Zita muzeológus elmondta, mindez 
együtt alapozta meg a mai gyűjteményt, me-
lyet sok kutatás és ajándékozás gazdagított 
az elmúlt évtizedekben. Kiemelte Vass Béla, 
Gere Péter és Rágyanszky István munkáját, 
a Martfű könyv megszületését. Fontos szere-
pe van ebben az itt élőknek is, akik különféle 
tárgyakat adományoznak a helyi gyűjte-
ménybe.

Eiler Zita kiemelte, számos fénykép, do-
kumentum őrzi az intézmény építését. – 
Martfűn abban a szerencsés helyzetben va-
gyunk, hogy akár azokkal is beszélhetünk, 
akik láthatták az építkezést, itt voltak az első 
vetítéseken, a legendás Edda-koncerten, 
vagy kismamaként hímezni jártak ide. Az ő 
emlékeiktől, történeteiktől lesznek élők a ter-
vek, fényképek, katalógusok. Az ezt követő-
en bemutatott videó a helytörténeti gyűjte-
mény történetéről, a hozzá kapcsolódó ren-
dezvényekről, a helyi értékek megőrzéséről 
mesélt.

Martfűi és településünkről elszármazott 
híres és kiváló hangszeres zenészeket: Fe-
hérvári Ágnest, Angyal Józsefet és Leczó 

Szilvesztert idézte a nézők elé a következő 
vetített összeállítás. Nosztalgiázhattunk, 
amikor a videókazettán megőrzött képsorok 
bemutatták, hogy Kécskei Gyula hogyan hív-
ta színpadra a Ki Mit Tud?-ra eljutott Nukleon 
zenekart az emlékkoncertjükön. Városunk-
ban évtizedek óta működnek együttesek 
többféle stílusban. Ezen az alkalmon a saját 
lemezzel rendelkező és külföldön is koncer-
tező Rongyszőnyeg zenekar mutatkozott be 
a videós bejátszásban.

A martfűi rendezvényeken, vagy éppen 
ezen a gálán megélt, átélt pillanatokat a tele-
pülésünk korábbi médiahagyományaira épü-
lő médiacsoport rögzíti. A gépeiken tárolt in-
formáció a város digitális emlékezete. Mun-
kájukról, a lakossági tájékoztatásban vállalt 
szerepük összetettségéről Herbályné Kal-
már Irén, a csoport vezetője adott átfogó ké-
pet.

– Munkánkkal igyekszünk minél több hírt 
közölni, eseményt megörökíteni, a város la-
kossága elé tárni, a várostörténet értékes 
archívumát gyarapítani. Kiegyensúlyozott tá-
jékoztatásra, az önkormányzat sajtótermé-
keiben hiteles és objektív információk közlé-
sére törekszünk.

A városi honlap és a Martfű Magazin szer-
kesztését, közösségi oldalaink kezelését, a 
kiemelt rendezvények, események fotó- és 
videó dokumentálását, a városi és intézmé-
nyi kiadványok grafikai előkészítését mára 
háromfős médiacsoport látja el.

Kiemelt fontosságú az a bizalom, amely a 
több mint harmincéves helyi önkormányzati 
lap, a városi honlap, általában, a Martfű Mé-
dia tevékenysége és mindenkori munkatár-
sai felé irányul, és ami pénzben nem mérhe-
tő. Ez komoly ösztönző erő a munkánkban.

A martfűi tv-hez köthető Csitri Csatorná-
ban műsort vezető, a művelődési központ 
színpadán balettozó egykori kislányt, Gonda 
Kata táncművészt, színészt és férjét, az 
ugyancsak színész Kenderesi Csabát kö-
szönthettük a színpadon. Egy kortárs ma-
gyar darabból adtak elő jeleneteket az örök 
témáról: a férfi-nő viszonyáról.

Kétszemélyes színházukat újabb vetítés 
követte, melynek első képkockái a művelő-
dési központ és a könyvtár régi igazgatóinak, 
vezetőinek gondolatait idézte munkájukról, a 
csodaszép pillanatokról. A folytatásban pedig 
Székácsné Tálas Gabriella könyvtárvezető 

és Asztalos Árpádné igazgatónő vallott az in-
tézmény szakmai küldetéséről.

A szép gondolatok után a Martfűi Néptánc 
Együttes műsora eleven erőt, dinamikát va-
rázsolt a színpadra. 

Nosztalgia és folytonosság, a megújulás-
ba vetett reménység hatotta át a gála minden 
pillanatát, hiszen, egy újabb dalt és újabb vi-
deót idézve: Miénk itt e tér…

A fináléban együtt volt a színpadon vala-
mennyi fellépő, az intézmény korábbi és je-
lenlegi munkatársai. Az intézmény vezetője 
színpadra hívta elődjét, Erneszt Péterné nyu-

(Folytatás a 16. oldalon)
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Az idősek világnapja alkalmából találkoz-
tak városunk nyugdíjas közösségei 2021. ok-
tóber 13-án a Martfű Városi Nyugdíjas Egye-
sület és Martfű Város Önkormányzata szer-
vezésében a Művelődési Központban.

Kun Lajosné Évike, a házigazda Martfű 
Városi Nyugdíjas Egyesület vezetője szere-
tettel köszöntötte a Martfűn működő idős 
nyugdíjas szervezetek, a Kossuth úti Nyugdí-
jasklub, a Jóreménység Klub Egyesület, va-
lamint a nemrégiben alakult Nagyothallók 
Klubja jelenlévő képviselőit. Saját klubja tag-
jait is örömmel üdvözölte, akik közül, az 55 
fős taglétszámból 41-en el tudtak jönni a klub 
az idősek világnapja alkalmából rendezett ta-
lálkozójára. Sokan közülük az előző napon is 
hozzájárultak a rendezvény sikeréhez, szé-
pen berendezve a helyszínül szolgáló ter-
met.

– Martfű Város Önkormányzata mindig 
örömmel támogatja az idős korosztályt, hi-
szen nagyon fontosak a város számára, ők 
építették és tették ilyenné Martfűt, mint ami-
lyen most – köszöntötte tisztelettel az ünnepi 
találkozó résztvevőit dr. Papp Antal polgár-
mester, jó szórakozást kívánva valamennyi 
jelenlévőnek.

Városunk polgármestere röviden számot 
adott aktuális feladatairól, köztük a városköz-
pontban három új üzlet építésére vonatkozó 
megállapodásról, amelyeket további két üz-
let és emeletes házak építése is követhet. 
Hallhattunk az óvárosi részen folyamatban 
lévő telekkialakításokról is, ahol várhatóan 
jövő év áprilisig kiépül az elektromos, vala-
mint a víz- és szennyvíz hálózat.

Az önkormányzat és a Művelődési Köz-
pont szervezésében, ajándékként az idősek 
világnapja alkalmából, Rigó Miklós és ze-
nésztársai előadásában Koós János sláge-
reit hallhattuk. A koraestig tartó találkozón 
Benedek Zsolt zenész szórakoztatta tovább 
a jelenlévőket, és hagyományosan, számos 
tombolatárgy is gazdára talált.

Városunk önkormányzata évről-évre sze-
retettel és tisztelettel köszönti Martfű 90. élet-
évüket betöltő és az ennél idősebb lakóit. A 
veszélyhelyzet miatt fokozott óvatossággal, 
de e különleges születésnap és magas élet-
kor alkalmából az idei évben is otthonukban 
köszöntötték városunk szépkorú polgárait dr. 

Martfű szépkorú lakóit köszöntöttük
Papp Antal polgármester vagy a Gyermekjó-
léti és Szociális Szolgáltató Központ önkor-
mányzati intézmény Család- és Gyermekjó-
léti Szolgáltatás ágazatának munkatársai – 
tájékoztatott Gonda Lajosné Erika intéz-
ményvezető.

Az idősekre való odafigyelés és gondos-
kodás hívta életre és vált hagyománnyá az 
idősek világnapja alkalmából szervezett ün-
nepi találkozó is, amelyen ismét együtt szó-
rakozhattak városunk szépkorú közösségei.

Herbályné Kalmár Irén

(Folytatás a 15. oldalról)

galmazott igazgatót, aki nagyon sokat tett 
azért, hogy a kultúra, művészet, a kikapcso-
lódás bázisa, otthona legyen ez az épület, és 
élettel töltsék meg a látogatók, a benne mű-
ködő kisközösségek.

E különleges örömpercekben dr. Papp 
Antal polgármester úr az itt dolgozók munká-
ját megköszönő, az intézmény korábbi és 
mai közösségeit és szellemiségét értékelő 
Önkormányzati Elismerő Oklevelet nyújtott 
át Asztalosné Kocsis Enikőnek, a művelődé-
si központ alapításának hatvanadik évfordu-
lóján.

Kengyel Éva

Október 21-én Halloween és Márton-napi 
forgatag vette kezdetét a Martfűi József Attila 
Általános Iskolában. Pedagógiai Progra-
munknak megfelelően ezen a napon téma-
nap keretében a hagyományok megismeré-
sével kapcsolatos tevékenységek zajlottak. A 
Szülői Munkaközösség már korán reggel tal-
pon volt, hogy az Incsi Fincsi büfében min-
denki bőséges reggelihez jusson. A szülők a 
gyerekek kreatív jelmezeit is értékelték. A 
délután az alsó tagozatos diákoknak diszkó-
val zárult, a felsősök pedig egy színes, játé-
kos nyelvi vetélkedőn vehettek részt, amely-
ről Botka Tibor munkaközösségvezető a kö-
vetkezőképpen számolt be:

Október 21-én tartottuk a hagyományos 
Halloween és Márton napi vetélkedőnket. A 
nyelvi munkaközösség a felsősöknek szer-
vezett egy vidám délutánt sok játékkal, fejtö-
rőkkel, finomságokkal. Volt étel és ital bemu-

Halloween és Márton-napi vigasságok
az általános iskolában

tató, készült sok szép plakát a jeles napok 
történetéről, a hozzájuk kapcsolódó szoká-
sokról.

A diákönkormányzat értékelte a termek 
esztétikáját, tisztaságát, ezen a következő 
eredmények születtek:

Alsó tagozat: 1. hely 2.a; 2. hely 1.b; 3. 
hely 2.b Felső tagozat.: 1. hely 7.b; 2. hely 
7.a; 3. hely 8.a

Az osztályközösségek csodaszép Hallo-
ween tököket is faragtak, nem is egyet… Volt 
olyan osztály, amely ötöt is faragott.

Különdíjasok: Bagi Nimród 1.a, Bagi Zé-
tény 5.a, Petróczki Dénes 3.a, Petróczki Gá-
bor 5.a, Kis Kamilla 4.a.

A csapatok ajándékcsomagját és különdí-
jait a Szolnoki Tankerületi Központ és a Bol-
dog Gyermekekért Alapítvány finanszírozta.

Mészáros Ágnes
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PROGRAMAJÁNLÓ

Az intézmény látogatása az aktuális
védelmi intézkedések szerint!

Hétfő: 12.00 - 20.00 óráig
Kedd - szerda - csütörtök - péntek:

8.00 - 20.00 óráig
Szombat - vasárnap: rendezvények szerinti 

nyitva tartásban.

Tel.: (56) 450-146, 450-552

KÖNYVTÁRI PROGRAMOK

November 8. hétfő, 15.30:

LAPOZÓ OLVASÓKÖR - Pilinszky 100

November 11. csütörtök, 17 óra:

MESÉLDE - Játékos családi mese-
délután

November 15. hétfő, 15 óra:

REJTVÉNYFEJTŐK KLUBJA

November 25. csütörtök, 17 óra:

MESÉLDE - Játékos családi mese-
délután

December 9. csütörtök, 17 óra:

MESÉLDE - Játékos családi mese-
délután

December 13. hétfő, 17 óra:

KARÁCSONYVÁRÓ DÉLUTÁN

November 6. - 28.:

„SZIPORKÁZÓ SZÍNEK” címmel a

Martfűi Napraforgók Foltvarró Egyesület

Kiállítása az intézmény emeleti galériá-
ján.

November 11. - december 8.:

TÜDŐSZŰRÉS az intézmény tanácster-
mében.

November 29. hétfő, 8.45 óra:

Filharmónia koncert „ILYEN A JAZZ” cím-
mel

Közreműködnek: Bágyi Balázs - dob, Ba-
lásy Szabolcs - zongora, ének, Horváth 
Krisztián – basszusgitár.

A középiskolai filharmónia bérlet 1. előa-
dása.

November 30. kedd, 17 óra:

„REZDÜLÉSEK” címmel Kolozsi Sán-
dor fotóművész /ESFIAP, ES-MAFOSZ, 
Hon. ÖGPh/ kiállítása az emeleti galérián.

A kiállítást megnyitja: Eifert János Balogh 
Rudolf-díjas fotóművész

December 3. péntek:

A Szolnoki Szakképzési Centrum Martfűi 
Damjanich János Szakképző Iskolája és 
Kollégiuma SZALAGAVATÓ ÜNNEPSÉ-
GE.

December 12. vasárnap: 

ADVENTI HANGVERSENYEK

Közreműködik: a Martfű Városi Nőikar 
Vezényel: Szabó Zsolt karnagy

10 óra: a Martfűi Református templomban

17 óra: a Szent Tamás Katolikus temp-
lomban

December 18. szombat, 17 óra:

MINDENKI KARÁCSONYA a Szent Ist-
ván téren

Ünnepi köszöntők, Betlehemes játék a 
katolikus hittanos gyerekek előadásában.

„Énekeljünk együtt” zenei program. Köz-
reműködnek: Molnár Edina, Sülyi Károly 
előadóművészek, városunk diákjai, kóru-
sai.

Ünnepeljünk együtt a város karácsonyfá-
jánál!

MELLSÉTA

A koronavírus okozta fertőződések szá-
ma sajnos városunkban is drasztikusan 
megemelkedett, a megbetegedések az ön-
kormányzati intézmények dolgozóit is nagy 
számban érintik.

Annak érdekében, hogy az önkormány-
zati működés zavartalan maradjon, járvány-
ügyi intézkedéseiről tájékoztatta dr. Papp 
Antal polgármester a Művelődési Központ, a 
Gyermekjóléti és Szociális Szolgáltató Köz-
pont, valamint a Játékvár Óvoda és Bölcsőde 
önkormányzati intézmények vezetőit 2021. 
november 4.-én.

- Az intézményekben a zárt térben meg-
rendezendő programokat lehetőség szerint 
ne tartsák meg. Amennyiben mégis szüksé-
ges a program megtartása, az azon részt 
vevők számára a maszkhasználat és a távol-
ságtartás előírását megfontolásra javaslom.

- Az intézményvezetők mérlegeljék annak 
lehetőségét, hogy akár dolgozói körben, akár 
az intézménybe érkező „külsős” személyek 
számára a maszk használatát előírják. 

- Fokozott figyelmet fordítsanak az intéz-
mény helyiségeinek rendszeres fertőtlení-
tésére, az ehhez szükséges fertőtlenítő sze-
reket biztosítsák – kérte járványügyi intézke-
dései körében a polgármester.

Dr. Papp Antal arról is tájékoztatta az 
intézményvezetőket, hogy a koronavírus el-
leni védőoltásnak az állami és önkormány-
zati intézményeknél foglalkoztatottak által 
történő kötelező igénybevételéről szóló 
kormányrendeletben foglalt hatáskörével 
jelenleg nem kíván élni.

A járvány újabb hullámával ismét bizony-
talanná vált a már szervezés alatt álló, kü-
lönösen a nagy létszámú, beltéri kulturális 
programok, hagyományos adventi esemé-
nyek megrendezése.

Az aktuális járványügyi intézkedéseknek 
megfelelően kulturális programjaink folya-
matosan változhatnak, amelyekről plakát-
jain, szórólapjain és online felületein is rend-
szeresen tájékoztat városunk kulturális in-
tézménye.

Herbályné Kalmár Irén

Polgármesteri járványügyi intézkedések
KULTURÁLIS PROGRAMOK

A koronavírus okozta fertőződések száma sajnos városunkban 
is drasztikusan megemelkedett, a megbetegedések az önkor-
mányzati intézmények dolgozóit is nagy számban érintik.

Annak érdekében, hogy az önkormányzati működés zavarta-
lan maradjon, járványügyi intézkedéseiről tájékoztatta dr. Papp 
Antal polgármester a Művelődési Központ, a Gyermekjóléti és 
Szociális Szolgáltató Központ, valamint a Játékvár Óvoda és Böl-
csőde önkormányzati intézmények vezetőit 2021. november 4.-
én.

- Az intézményekben a zárt térben megrendezendő prog-
ramokat lehetőség szerint ne tartsák meg. Amennyiben mégis 
szükséges a program megtartása, az azon részt vevők számára a 
maszkhasználat és a távolságtartás előírását megfontolásra 
javaslom.

- Az intézményvezetők mérlegeljék annak lehetőségét, hogy 
akár dolgozói körben, akár az intézménybe érkező „külsős” sze-
mélyek számára a maszk használatát előírják. 

- Fokozott figyelmet fordítsanak az intézmény helyiségeinek 
rendszeres fertőtlenítésére, az ehhez szükséges fertőtlenítő sze-
reket biztosítsák – kérte járványügyi intézkedései körében a pol-
gármester.

Dr. Papp Antal arról is tájékoztatta az intézményvezetőket, 
hogy a koronavírus elleni védőoltásnak az állami és önkor-
mányzati intézményeknél foglalkoztatottak által történő kötelező 
igénybevételéről szóló kormányrendeletben foglalt hatáskörével 
jelenleg nem kíván élni.

A járvány újabb hullámával ismét bizonytalanná vált a már 
szervezés alatt álló, különösen a nagy létszámú, beltéri kulturális 
programok, hagyományos adventi események megrendezése.

Az aktuális járványügyi intézkedéseknek megfelelően kul-
turális programjaink folyamatosan változhatnak, amelyekről 
plakátjain, szórólapjain és online felületein is rendszeresen tájé-
koztat városunk kulturális intézménye.     Herbályné Kalmár Irén
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tanulói pedig Dragomán Györggyel találkoz-
hattak. Az írót rendkívül aktív és érdeklődő di-
ákközönség várta. Sok-sok tartalmas, izgal-
mas kérdést tettek fel a gyermekkoráról, az 
alkotói létről, a könyveiről, a terveiről. Arra is 
kíváncsiak voltak, hogyan él a hétköznapok-
ban és, hogy az írás hogyan egyeztethető 
össze másik szenvedélyével, a főzéssel. Ki-
derült, a diákok tanáraiknak köszönhetően a 
találkozó előtt már órákon, beszélgetéseken 
tájékozódtak személyéről, alkotásairól, így 
még lelkesebb befogadók voltak. Volt, aki a 
szerzőt sci-fi írásairól, a dimenziók összefüg-
géséről, a valóság és a képzelet határáról 
kérdezte. Friss, ropogós, tartalmas válaszok 
hangzottak el a feltett kérdésekre. Dragomán 
György úgy tanított az olvasásról, az iroda-
lomra való nyitottságról, hogy tizenéves kö-
zönsége észre sem vette, mégis maradandó 
hatással volt rájuk.

Irodalomról, érzésekről, ízekről, a történe-
lem és a lélek összevarrt szövetéről beszél-
gettünk az író házaspárral a délutáni találko-
zón. Mindkettejük családja Erdélyből költö-
zött Magyarországra az 1980-as évek vé-
gén. A kimondott és a leírt szó mélysége, já-

Az Országos Könyvtári Napok idei prog-
ramsorozatának volt mottója ez a Kiss Ottó, 
József Attila-díjas író, költő által megfogal-
mazott bölcsesség. Ezzel köszöntöttük mi is 
a martfűi rendezvényekre ellátogatókat.

Az október az egyik legszebb hónap, nem 
utolsósorban azért, mert minden évben ilyen-
kor kerül sor a könyvtárak legjelentősebb 
rendezvénysorozatára. Mi is mindahányszor 
csatlakozunk a kezdeményezéshez, izgatot-
tan ötletelünk, szervezzük a helyi programo-
kat, és várjuk az érdeklődőket. Igyekszünk 
sokfélét kínálni, minden korosztálynak ked-
vébe járni.

Az elmúlt két esztendőt meghatározta a 
járványhelyzet. Megváltozott körülöttünk a vi-
lág, a körülmények, felértékelődtek a szemé-
lyes találkozások. Alakulnunk kellett nekünk 
is, könyvtárunknak is. Kiderült, sokkal többre 
vagyunk képesek, mint hittük, gyorsan tud-
tunk alkalmazkodni, bővíteni online szolgál-
tatásainkat. Hogy ne veszítsük el a kapcsola-
tot olvasóinkkal, hogy ők ne veszítsék el a 
könyvtárat, mint biztos pontot az életben, új 
lehetőségeket, utakat kerestünk, és meg is 
találtuk azokat minden korosztályhoz. Egyik-
másik módszer olyan jól működött, hogy a 
majdnem normális élet visszatértével sem 
engedtük el, megtartottuk jó szokásként.

Nyáry Krisztián író, irodalomtörténész ar-
ról beszélt nemrég irodalmi podcastjében, 
miért fontosak a könyvtárak. Mi, könyvtár-
szeretők, látogatók, itt dolgozók tudjuk jól a 
választ, de azért jó volt hallani az író gondola-
tait, statisztikai adatokkal színesített meren-
gését arról, miért fontosak a könyvtárak.

Megtudhattuk a műsorból, hogy Magyar-
országon kb. 10.000 könyvtár van. Szép 
nagy szám ez! Nyáry Krisztián úgy fogalma-
zott, jó intézményi adottsága ez az ország-
nak, jól kiépített ez a rendszer. Csak érde-
kességképpen elhangzott, hogy ez a sok 

2könyvtár 800.000 m -en terül el, ebből a mi-
2enk, büszkén jelentem, kb. 300 m .

Könyvtáraink 99 millió könyvet őriznek. 
Ez az ország emlékezete – szintén Nyáry 
Krisztián fogalmaz így.

Van 2 millió beiratkozott, 20 millió látoga-
tás esik egy évre, 23 millió kölcsönzés, 26 
millió helyben használat. És ami még érde-
kesebb és feltűnően nagy szám: 122 ezer 
rendezvény van egy évben. Ebből az adatból 
látszik leginkább, hogyan változik a könyvtá-
rak szerepe.

A könyvtár lett az írók, szerzők elsődleges 
lehetősége a találkozásra az olvasókkal.

Ennek az ünnepi hétnek is minden évben 
kiemelkedő eseménye, a legizgalmasabb 
programja az író-olvasó találkozó.

A mi könyvtárunk is volt már tanúja sok 
ilyen értékes, érdekes, lelket frissítő, melen-
gető találkozásnak.

Az ünnepi hét RENDHAGYÓ IRODA-
LOMÓRÁKkal és egy különleges ÍRÓ-OLVA-

SÓ TALÁLKOZÓval kezdődött. Régóta ter-
veztük, vártuk a találkozást Szabó T. Annával 
és Dragomán Györggyel. Az íróházaspár há-
rom programmal is megajándékozott ben-
nünket egyetlen napon. Szabó T. Anna alsós 
kisdiákoknak, Dragomán György pedig felső-
söknek, középiskolásoknak tartott rendha-
gyó irodalomórát koradélután. Az este pedig 
a felnőtteké volt, Kengyel Éva beszélgetett a 
művészekkel alkotásról, ételről, életről, iro-
dalomról.

Szabó T. Anna a második évfolyamos diá-
koknak (közel 60 gyermek) beszélt óriási 
szenvedéllyel versekről, költészetről, ked-
venceiről, gyermekkori élményeiről, fontos 
tárgyakról, írói szokásairól. A gyerekeket is 
magával ragadta az írónő lelkesedése, vele 
együtt szavaltak lelkesen, mondták ritmuso-
san Weöres Sándor A galagonya című ver-
sét. Az alázatos, szerény művész és a gyere-
kek csodálatos, szenvedéllyel, szeretettel teli 
találkozása volt ez. Biztosan sokáig fognak 
rá emlékezni, fognak ebből táplálkozni a kis-
diákok.

A felső tagozatos általános iskolások, a 
martfűi és a tiszaföldvári középiskola lelkes 

„A MÉLYSÉG AZ UGYANOLYAN, MINT A MAGASSÁG. CSAK MÁSHONNAN KELL NÉZNI.”

Országos Könyvtári Napok 2021
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téka, zenéje családi örökség mindkettejük 
számára. Gimnazista korukban ismerkedtek 
meg egymással Szombathelyen. Azóta is 
egy párt alkotnak a hétköznapokban és az 
irodalomban is, ami náluk a hétköznapok 
szerves része.  Az író–olvasó találkozón ta-
pasztalhattuk, milyen nagy műveltségűek, 
emberiek, alázatosak, maiak.

Szabó T. Annának eddig elsősorban ver-
sesköteteit, Dragomán Györgynek pedig re-
gényeit ismerték a martfűi olvasók. Őket hall-
gatva az is kiderült, milyen sokrétűek, sok 
más műfajban is alkotnak, emellett műfordí-
tók is.  Anna többek között arról is mesélt, mi-
lyen érzés volt számára, hogy ő nyithatta 
meg az idei Ünnepi Könyvhetet. Dragomán 
György pedig szenvedélyesen beszélt arról, 
miért fontos az életében a gasztronómia, és 
hogyan született meg Főzőskönyv című, iro-
dalmi alkotásaival tűzdelt receptgyűjtemé-
nye. Mindketten aktívan jelen vannak a kö-
zösségi platformokon éppúgy, mint a szemé-
lyes megjelenést kívánó előadásokon. A kor-
társ irodalom meghatározó alkotói ők hatá-
ron innen és túl is. Megtiszteltetés volt velük 

beszélgetni. Hogy ők ketten, elismert, nép-
szerű művészek, nagyszerű emberek elláto-
gattak hozzánk, ünneppé tette a napot, fele-
melő, csodás, tápláló élmény volt a találko-
zás. Kívánom magunknak, hogy a következő 
személyes találkozásig legyen sok lehetősé-
günk a találkozásra könyveiken, irodalmi mű-
sorokon keresztül.

A LAPOZÓ OLVASÓKÖR FOGLALKO-
ZÁSÁT október 6-án, szerdán tartottuk. Ezút-
tal a téma A KORTÁRS LÍRA volt, Kengyel 
Éva Stonawski Józseffel beszélgetve vitte 
közelebb a személyesen megjelenő és az 
online térben a közösséghez csatlakozókat 
napjaink költészetéhez. Szó volt többek kö-
zött arról, hogy milyen stílusjegyeket hordoz 
magán a kortárs vers.

A vers az adott kor lenyomataként a szer-
zőjének személyiségén túl, életformákról, 
társadalmi problémákról is üzen az utókor-
nak. A technika térhódítása és az ezzel kap-
csolatos kifejezések is megjelennek e kor-
szak műveiben. Nem fennkölt szavakkal ír-
nak a költők valami nagyszerűről, hanem a 
hétköznapit emelik magasra. Ezért azután 

relem örökkévalóságáról felolvasott versek 
és a személyes tapasztalatok egyaránt azt 
mutatják, vannak olyan témák is, melyeket a 
klasszikus költők éppúgy feldolgoztak, mint 
ahogy napjaink költői. A versek nem csak a 
könyvek lapjain, hanem a digitális térben, 
előadóterekben személyesen is megszólít-
ják befogadóikat. A líra tehát mindenkor utat 
tör magának és helyet kíván az emberek lel-
ki, érzelmi életében.

A programsorozat DIGITÁLIS JÓLÉT 
PONTunk foglalkozásával folytatódott októ-
ber 7-én, csütörtökön. SZEMÉLYES ÉS 
TÁRSAS KAPCSOLATOK AZ INTERNE-
TEN, ÉS AMI MÖGÖTTE VAN címmel tartott 
előadást Bihari Erzsébet.

A jó hangulatú beszélgetésen szó esett 
többek között az együtt élő generációkról, a 
különböző generációkhoz tartozók eltérő vi-
selkedéséről a virtuális térben, a digitális esz-
közök használatával kapcsolatban. Érdekes 
felfedezéseket tehettünk az előadásnak kö-
szönhetően magunkról, rácsodálkozhattunk, 
mennyire hasonlóak vagyunk az azonos kor-
osztályhoz tartozó társainkhoz, ami a virtuá-
lis élethez való viszonyunkat illeti.

felolvasásra, milyen irodalmi csemegével ör-

vendeztetnek bennünket ezúttal. Nagyszerű 

este volt. A könyvtáros, a szervező számára 

boldogság, ha ilyen nagy az érdeklődés egy 

program iránt, sokan eljöttek ez alkalommal 

is. Lenyűgöző volt a sokszínűség, sokféle stí-

lusú, műfajú, hangulatú felolvasás hangzott 

el. Különleges este volt, mert több felolvasó 

is saját, irodalmi értékű, érdekes, megható 

írását osztotta meg velünk. Nagy élmény 

volt, ahogyan válaszoltak egymásnak, ösz-

szecsengtek, rímeltek egymásra a felolva-

sott szövegek anélkül, hogy felolvasóik ösz-

szebeszéltek volna. És megint megtörtént, 

ami minden felolvasó esten: sírtunk-nevet-

tünk, folytak könnyek örömtől, meghatottság-

tól.

Remek hét volt! Köszönet érte vendége-

inknek, az érdeklődőknek, a hűséges látoga-

tóknak, a pedagógusoknak, akik elhozták ta-

nítványaikat is, a kollégáknak, a Városnak a 

támogatásért!

Kengyel Éva,

Székácsné Tálas Gabriella

mindenki megtalálhatja köztük azt, ami hoz-
zá szól, ami a saját életében lehet további 
örömforrás, vagy éppen kapaszkodó. A sze-

A hét egyik kedvenc programunkkal, a 

FELOLVASÓ ESTtel zárult. Izgalommal vár-

tuk ezt az alkalmat is, vajon kik vállalkoznak 
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